
To kolejna dobra wiadomość dla mieszkańców miasta. Oprócz ulicy Staszica jeszcze w tym roku 
ruszą prace na wojewódzkich drogach. Ściślej mówiąc doczekamy się wreszcie nowego skrzyżowania 
ul. Wyszogrodzkiej i Chodakowskiej, a także remontu ronda Żyrardowska - Licealna. Województwo 
przeznaczyło na to 14 mln złotych.
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Zawsze 
aktualne 

informacje
WWW.ZIEMIA-

SOCHACZEWSKA.PL

WSZYSTKO NA REMONT
WSZYSTKO NA BUDOWĘ

14 mln na 
nasze drogi

 strona 7

Pogrzeb Ryszarda Łakomskiego 
miał niezwykle uroczysty 
charakter. W mieście zawisły 
fl agi z kirem, w kościele 
towarzyszyły mu poczty 
sztandarowe, a na cmentarzu 
przy ul. Traugutta salwa 
honorowa. 
Ostatnie pożegnanie, oprócz 
rodziny, wygłosił poseł Maciej 
Małecki, wiceburmistrz Marek 
Fergiński i Elżbieta Małecka z 
ramienia PSS Społem

Pożegnaliśmy 
pana Rysia "

Ziemia" 
się zmienia

 strony 2, 3

Na najbliższą sesję Rady Mia-
sta trafi  uchwała o likwidacji 
jednostki budżetowej Tygodnik 
„Ziemia Sochaczewska”. Od 
razu jednak uspokajamy wier-
nych czytelników najstarszej 
samorządowej gazety na ryn-
ku. „Ziemia” nie tylko z niego 
nie zniknie, ale od 1 maja bę-
dzie dostępna za darmo. 
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Z ogromnym żalem i smutkiem 
przyjęliśmy wiadomość o śmierci

Ryszarda 
Łakomskiego

od 2012 roku Honorowego Obywatela Sochaczewa, wieloletniego działacza 
społecznego, osoby zaangażowanej w promocję spółdzielczości, legendy 

sochaczewskiego sportu, wychowawcy kilku pokoleń młodzieży, organizato-
ra wyścigów kolarskich, meczów, turniejów i rozgrywek, m.in. międzypaństwo-

wych meczów rugby i piłki nożnej, żołnierza Armii Krajowej, odznaczonego 
ponad 40 medalami, w tym Krzyżem Kawalerskim Orderu Odrodzenia Polski, 

Złotym Krzyżem Zasługi, Krzyżem Harcerskim i Medalem Armii Krajowej.
Dla kilku pokoleń był wzorem do naśladowania, autorytetem, przyjacielem…

Szczere wyrazy współczucia rodzinie i przyjaciołom przekazują
Przewodniczący Rady Miejskiej                                      Burmistrz Sochaczewa
Sylwester Kaczmarek                                                                    Piotr Osiecki
wraz z radnymi Rady Miejskiej        wraz z pracownikami Urzędu Miejskiego

ZS-110

Ostatnio ktoś mnie spytał, 
skąd i jak długo znam Ryszar-
da Łakomskiego? Zgodnie z 
prawdą odpowiedziałam – 
nie wiem. Bo Pan Rysio to je-
den z tych, co do których ma 
się wrażenie, że zna się ich od 
zawsze. Piszę o tym dlatego, 
że pewnie wielu mieszkań-
ców Sochaczewa ma podobne 
odczucia. Po prostu Ryszarda 
Łakomskiego znali wszyscy, 
choćby ze słyszenia.

Moja znajomość z panem 
Ryszardem zacieśniła się pod-
czas pracy w redakcji. I to nie 
dlatego, że pisałam o nim, bo 
przecież nigdy nie zajmowa-
łam się sportem. Najpierw, 
kiedy jeszcze nogi nie odmówi-
ły mu posłuszeństwa, odwie-
dzał redakcję. Był przemiłym 
gadułą, z ogromną wiedzą i 
wyjątkowym poczuciem hu-
moru. Namiętnym krzyżów-
kowiczem, który w później-
szym czasie prosił kogoś z 

rodziny, aby dostarczył do re-
dakcji rozwiązane przez niego 
krzyżówki.

Wtedy też przeszliśmy na 
etap rozmów telefonicznych. 
Kiedy dzwonił, nie przedsta-
wiał się z nazwiska, ale jako 
wierny czytelnik „Ziemi”.  
Chwalił to, co mu się podobało 
i w delikatny sposób dawał do 
zrozumienia, co należy zmie-
nić, a z czego zrezygnować. 
Często toczyliśmy dysputy o 
zamieszczonych w „Ziemi” ar-

tykułach, o tym, co się dzieje w 
mieście, o jego historii. 

Pan Ryszard był skarbnicą 
wiedzy na tematy wszelakie, a 
jednocześnie świetnym gawę-
dziarzem, okraszającym swo-
je opowieści niezliczoną liczbą 
anegdot i dowcipów. Z każ-
dym potrafi ł nawiązać kon-
takt i znaleźć wspólny język. 
Mimo to jednego nie udało mi 
się dokonać. Namówić go na 
wywiad. 

Nie wiem, czy wynikało to 
ze skromności, czy z przekory, 
ale zawsze słyszałam, że jesz-
cze nie teraz, jeszcze poczekaj-
my, może w przyszłym miesią-
cu. Czas mijał, a pan Ryszard 
coraz bardziej podupadał na 
zdrowiu. Bardzo żałuję, bo z 
jego wiedzą i życiorysem, był-
by to na pewno niezwykły 
tekst, podobnie jak nietuzin-
kowym człowiekiem był Ry-
szard Łakomski.

Jolanta Sosnowska

Z jego niezwykle bogatego 
życiorysu wybraliśmy kil-
ka najważniejszych faktów, 
które zaważyły na jego póź-
niejszym życiu zawodowym 
i działalności społecznej.

Urodził się 3 kwiet-
nia 1924 r. w Sochacze-
wie, gdzie ukończył Szkołę 
Podstawową nr 1, gimna-
zjum, a następnie podjął na-
ukę w sochaczewskim Li-
ceum Ogólnokształcącym. 
Ten etap edukacji przerwa-
ła wojna. W latach 1942-44 
uczęszczał do Szkoły Tech-
nicznej Budownictwa Lą-
dowego, którą ukończył 
uzyskując wykształcenie 
średnie techniczne.

W październiku 1942 r. 
wstąpił do Armii Krajo-
wej (I drużyna, IV pułku, 
obwód Sochaczew „Skow-
ronek”). Przybrał pseudo-
nim „ŻBIK”. Działał w gru-
pie transportującej broń 
do Puszczy Kampinoskiej, 
przenosił materiały opa-
trunkowe i narzędzia  chi-
rurgiczne. Odpowiadał też 

za dostarczanie meldun-
ków i raportów dowództwa   
„Skowronek” do Warszawy.

W 1945 roku zakłada w 
Sochaczewie Klub Sporto-
wy Gwardia, przekształco-
ny później w Start Orkan 
i ostatecznie MKS Orkan. 
W latach 1945-1994, w róż-
nych okresach, piastuje tam 
funkcje sekretarza Zarządu, 
Kierownika Klubu i członka 
Zarządu Orkana. Od 1985 
do 1995 roku zasiadał w Za-
rządzie TKKF w Skiernie-
wicach i Sochaczewie.

Angażuje się w pracę 
społeczną także poza swoim 
rodzinnym miastem: w la-
tach 1957-1967 pełnił funk-
cję przewodniczącego Ma-
zowieckiego Związku Piłki 
Siatkowej, będąc jednocze-
śnie członkiem zarządu Ma-
zowieckiego Związku Lek-
kiej Atletyki. Przez 27 lat był 
zastępcą kierownika Wy-
ścigu Dookoła Mazowsza, 
a w latach 1965-1988 peł-
nił funkcję sekretarza Rady 
Nadzorczej „Społem” (uho-

norowany odznaką „Zasłu-
żonego Działacza Społem”). 
W 1993 roku, wraz z gru-
pą przyjaciół wspierających 
osoby niepełnosprawne, po-
wołał do życia Klub Spor-
towy Osób Niepełnospraw-
nych „Jutrzenka”.

Jako zasłużony działacz 
kultury fi zycznej otrzymuje 

41 odznak i medali. Został 
uhonorowany m.in. Krzy-
żem Kawalerskim Orderu 
Odrodzenia Polski, Złotym 
Krzyżem Zasługi, Krzyżem 
Harcerskim, Medalem Ar-
mii Krajowej, Złotym Me-
dalem Zasłużonego Działa-
cza Kultury Fizycznej, Złotą 
Odznaką Polskiego Związ-

ku Lekkiej Atletyki, Złotą 
Odznaką Polskiego Związ-
ku Piłki Nożnej, Srebrną 
Odznaką Polskiego Związ-
ku Rugby, Złotą Odznaką 
50-lecia Polskiej Siatkówki, 
Odznaką Opiekuna Miejsc 
Pamięci Narodowej, Od-
znaką Weterana Walk Nie-
podległościowych.

Uchwałą Rady Miasta z 
16 maja 2012 roku przyznano 
mu Tytuł Honorowego Oby-
watela Sochaczewa. Odebrał 
go podczas uroczystej sesji 
rozpoczynającej Dni Socha-
czewa, 8 czerwca 2012.

Opracowano
na podstawie informacji 

Urzędu Miejskiego 
w Sochaczewie

Na drugie mu było Działacz
W minioną sobotę, 24 stycznia, pożegnaliśmy Honorowego Obywatela Miasta Ryszarda Łakomskiego. Żegnali go, 
oprócz rodziny, przedstawiciele władz samorządowych i wielu instytucji, sportowcy, spółdzielcy, radni, harcerze, kombatanci, 
rekonstruktorzy i liczne grono przyjaciół. Pan Ryszard zmarł 19 stycznia, w wieku 91 lat.

Halo, dzwoni wierny czytelnik

8 czerwca 2012 r. Wręczenie tytułu Honorowego Obywatela Sochaczewa
1939 r. - Skok w dal na plaży 
obok Młyna przy ul. Staszica
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Andrzej Paluch 

Tomasz Ertman

Ze sportem bliżej związał się pod-
czas nauki w sochaczewskim LO. 
Grał w drużynach piłki nożnej i 
siatkówki oraz uczestniczył w za-
jęciach lekkoatletycznych. Okres 
młodzieńczej fascynacji sportem 
brutalnie przerywa wybuch II woj-
ny światowej. Pan Ryszard, po za-
kończeniu bitwy nad Bzurą, został 
pielęgniarzem w szpitalu, zorgani-
zowanym w Szkole Podstawowej nr 
1. W 1940 roku założył drużynę pił-
karską „Dołek Szpitalny”. W kon-
spiracyjnych rozgrywkach na tere-
nie miasta rywalizuje ona między 
innymi z ekipami Stacja, Podzam-
cze i Szpic. W roku 1941 Ryszard 
Łakomski wstąpił do AK i przybrał 
pseudonim Żbik. Jego zadaniem 
było przewożenie meldunków i 
broni do Puszczy Kampinoskiej. 
Nie zrezygnował jednak z uprawia-
nia sportu. Wiosną 1942 roku do 
gimnazjum wkroczył oddział SS. 
Młodzież grająca w siatkówkę zo-
stała „nakryta” i pod eskortą odpro-
wadzona na komendę przy obecnej 
ulicy 1 Maja. Tak wydarzenie to 
wspominał pan Ryszard: 

„Nie wiadomo jak by się to 
skończyło, gdyby nie młody volks-
deutsch Vorbichler, który z nami 
grał w siatkówkę. Podbiegł do ojca, 

który był wysokiej rangi urzędni-
kiem starostwa i ten nas dopiero 
uratował, i kazał puścić do domu. 
Ale i tak dostaliśmy po trzy pałki. 

Musieliśmy też złożyć przyrzecze-
nie, że więcej grać nie będziemy. Po 
tym incydencie życie sportowe w 
mieście zamarło.”.

Aktywność sportowa Ry-
szarda Łakomskiego zamarła, 
konspiracyjna nie. Po akcji po-
licji w Bronisławach (4.04.1944) 
pan Ryszard zmuszony był do 
wyjazdu. Znalazł się w Warsza-
wie, gdzie rozpoczął pracę w ma-
nufakturze produkującej piecyki. 
1 sierpnia 1944 roku został wy-
słany furmanką do Skierniewic. 
Miał przywieźć prowiant oraz 
materiał do produkcji piecyków. 
Wieczorem nie mógł już wjechać 
do stolicy, gdyż wybuchło po-
wstanie. Wrócił więc do Socha-
czewa, w którym doczekał koń-
ca wojny.

W roku 1946 ujawnia się i w 
Powiatowym Urzędzie Bezpie-
czeństwa Publicznego (budynek 
byłego szpitala przy ulicy Staszica) 
dostaje ultimatum - służba w mi-
licji albo zsyłka. Wybrał milicję, 
w której służył dwa lata (1946-47). 
Po zakończeniu służby wyjechał 
do Warszawy, gdzie podjął stu-
dia na Politechnice Warszawskiej. 
W stolicy jest kibicem wielu zawo-
dów sportowych. Do Sochacze-
wa powrócił w 1950 roku i od razu 
wstąpił do Zrzeszenia Sportowe-
go Gwardia, zostając zawodnikiem 
drużyny siatkówki. Rozpoczy-
na także pracę jako trener żeń-
skiej drużyny siatkówki. Zdoby-
wa kolejne uprawnienia i wchodzi 
w skład różnych struktur związa-
nych ze sportem. Z klubem Orkan 
związany jest jako jego sekretarz 
do 1989 roku. Działa jednak nadal, 
między innymi w sporcie dla nie-
pełnosprawnych. Późniejsze lata 
działalności pana Ryszarda są już 
powszechnie znane. Czasy, o któ-
rych piszemy, to zadanie dla lokal-
nych historyków, bo pewnie wiele 
faktów jest jeszcze do zbadania.
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SINGLOWA  KARNAWAŁOWA 
IMPREZA  WALENTYNOWA

14 lutego 2015 

Łowicz
Tel. 606 906 359 

po 15.00

„Można odejść na zawsze, by stale być blisko”
ks. Jan Twardowski

Z wielkim smutkiem przyjęliśmy 
wiadomość o śmierci

Ryszarda 
Łakomskiego

działacza społecznego, legendy sochaczew-
skiego sportu, żołnierza Armii Krajowej.

Łącząc się w żalu i bólu z Rodziną Zmarłego,
w tej bolesnej chwili składamy nasze 

najszczersze wyrazy współczucia.
Zarząd Powiatu 

i Rada Powiatu Sochaczewskiego
ZS-115

Ze smutkiem przyjąłem wiadomość 
o śmierci pana 

Ryszarda Łakomskiego 
ps. „Żbik”
żołnierza Armii Krajowej obwodu 
„Skowronek”, Honorowego Obywatela
Sochaczewa, niezwykle zasłużonego
dla naszego miasta i sportu, 
a przede wszystkim życzliwego 
i skromnego Człowieka.

Łączę się w bólu z Rodziną 
Zmarłego, wierząc głęboko, że 

Pan Bóg przyjmie Go do Nieba. 
Maciej Małecki 

Poseł na Sejm RP

Z głębokim żalem żegnamy 
niestrudzonego i zasłużonego Działacza 

Ruchu Spółdzielczego, wieloletniego 
sekretarza Rady Nadzorczej

Ryszarda 
Łakomskiego
Jego najbliższym składamy szczere 

wyrazy współczucia 
Rada Nadzorcza, Zarząd, Koleżanki 

i Koledzy SPOŁEM PSS w Sochaczewie
ZS-118

ul. 1 Maja 22, lok. 4, 96-500 Sochaczew
tel: 504 206 702
e-mail: michalak@michalakkancelaria.pl
www.michalakkancelaria.pl

Kancelaria świadczy pomoc prawną w obszarach:
 postępowanie sądowe 
    i sądowo-administracyjne 
 prawo transportowe

 prawo pracy 
    i ubezpieczeń społecznych
 prawo administracyjne

 prawo nieruchomości
 prawo gospodarcze
 prawo rodzinne 
    i opiekuńcze
 spadki
 umowy

ZS-754

Veolia Usługi dla Środowiska S.A.
Oddział w Tomaszowie Mazowieckim

ul. Majowa 87.89

zatrudni kierowcę kategorii C
wymagania:
- doświadczenie min. 1 rok pracy
- uprawnienia na przewóz rzeczy
- świadectwo kwalifikacji zawodowej

Oferujemy umowę o pracę, pakiet socjalny
Zainteresowane osoby prosimy o przesyłanie CV 
na adres: krzysztof.orski@grupa-eneris.pl 
lub o kontakt tel. 606 887 984

ZS-114

Zawsze skory do rozmowy
Wiem, że jako dziennikarz sportowy „Ziemi Sochaczewskiej” powinienem 

w tym miejscu napisać coś, co pokazałoby właściwy obraz Pana Ryszarda, jego 
osiągnięcia, zasługi. Spotykałem się z nim przecież wielokrotnie przy różnych 
sportowych i niesportowych okazjach. Okazuje się jednak, że tak jak wtedy nie 
brakowało nam tematów do rozmowy, tak teraz trudno mi zebrać myśli.  

Wiosną ubiegłego roku napisałem „Jak ten czas leci. Ryszard Łakom-
ski został 90-latkiem! (...) Panie Ryszardzie, życzyć Panu 100 lat to gruby nie-
takt. Dlatego życzymy zdrowia i co najmniej 150 lub nawet 200 lat.”  Nie spo-
dziewałem się wtedy, że niecały rok później będę się z Panem Rysiem żegnał.

Z Orkanem kojarzę go od zawsze. Starszy pan, uśmiechnięty i ciągle 
skory do rozmowy. Od kilku lat dzwonił do mnie zawsze przed rozstrzygnię-
ciem plebiscytu na sportowca roku.

- Dzień dobry panie redaktorze.
- Dzień dobry panie Rysiu.
- Pan mi opowie trochę o nominowanych. Nie wiem, na kogo zagłosować.
W ten sposób rozpoczynaliśmy rozmowę, która czasami trwała bardzo 

długo i tylko niewielkimi fragmentami nawiązywała do jej przewodniego te-
matu. Pan Ryszard podczas rozmów zawsze wyrażał troskę o stan socha-
czewskiego sportu. Naszą rozmowę tradycyjnie też kończyła prośba: panie 
redaktorze, tylko proszę nie zapomnieć przekazać pozdrowień mamie.

Po raz ostatni Pana Rysia widziałem w grudniu. Odwiedziliśmy go 
wspólnie z Bogdanem Pietrakiem. Poznał nas i powitał słowami: O, moi rug-
biści. Widać było, że jest bardzo chory, że cierpi. Wychodząc pożegnaliśmy 
się z nim. Jak czas pokazał, po raz ostatni.  (et)

Suplement do życiorysu
Ryszard Łakomski 
był synem Kazimiery 
i Stanisława. Od 
pierwszych dni swojego 
życia mieszkał przy ulicy 
Trojanowskiej (obecnie 
Staszica 88), a już jako 
mały chłopiec kopał 
piłkę, czyli kawałek 
obwiązanej szmaty. 
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1940 r. - drużyna piłki nożnej "Dołek Szpitalny". 
Ryszard Łakomski w środku na dole
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Zgłoś niebezpieczne miejsce
Komisja Porządku Publicznego i Ochrony Przeciwpożaro-
wej Rady Miejskiej w Sochaczewie zwraca się z prośbą do 
mieszkańców miasta o zgłaszanie pod nr telefonu  46 862-
28-34 informacji o miejscach szczególnie niebezpiecznych 
w mieście. Termin  zgłoszeń mija 31 marca 2015 r.

W dniach 5 i 6 lutego (czwar-
tek, piątek) zapraszamy pa-
nie na bezpłatne badania 
mammografi czne, które będą 
przeprowadzane przy placu 
Kościuszki. Organizatorem 
akcji jest fi rma Medica i Urząd 
Miejski w Sochaczewie. 

Bezpłatne badanie mammo-
grafi czne adresowane jest do 
kobiet między 50 a 69 rokiem 
życia, które w ciągu ostatnich 
24 miesięcy nie wykonywały 
mammografi i w ramach pro-
fi laktyki zdrowotnej NFZ. Pa-
nie, których program nie obej-

muje, mogą wykonać badanie 
za opłatą - jego koszt wynosi 
60 zł. 

Mimo tak wielu możli-
wości, nadal tylko 30 proc. 

uprawnionych kobiet decy-
duje się na skorzystanie z 
bezpłatnego badania. Jest to 
błędem. Wcześnie wykry-
ta choroba nowotworowa 

piersi daje niemal 100-pro-
centowe szanse na jej wy-
leczenie. Zaniechanie pro-
fi laktyki zdrowotnej w tej 
dziedzinie prowadzi z kolei 
do nieuniknionej śmierci. 
Dlatego dotarcie do jak naj-
większej ilości pań jest tak 
ważne.

Mammobus będzie do-
stępny od godziny 9:00 przy 
placu Kościuszki w Socha-
czewie. Wcześniejszych zapi-
sów można dokonywać pod 
numerami telefonów: (42) 
254 64 10 lub 517 544 004. 
(opr. mf)

Sebastian Stępień

Kwota ponad 14 milionów zło-
tych zostanie wydatkowa-
na przez Mazowiecki Zarząd 
Dróg Wojewódzkich. Dzięki 
niej mieszkańcy Sochaczewa 
doczekają się przebudowy dro-
gi wojewódzkiej nr 705 na tere-
nie miasta i nowego ronda na 
skrzyżowaniu ul. Chodakow-
skiej z ul. Wyszogrodzką. Inwe-
stycja ta ruszy już w tym roku. 
Ale to nie koniec dobrych wia-
domości. W cyklu dwuletnim 
zostanie przebudowane ron-
do na skrzyżowaniu ul. Liceal-
nej z ul. Piłsudskiego. Wszystko 
dzięki temu, że województwu 
udało się odzyskać część pienię-
dzy wpłacanych na rzecz tzw. 
janosikowego. 

O planowanej przebudo-
wie skrzyżowania ulic Cho-
dakowskiej i Wyszogrodzkiej 
oraz Licealnej i Piłsudskiego 
(przy wiadukcie) pisaliśmy na 
łamach „Ziemi” już wielokrot-
nie. Zawsze jednak coś stawa-
ło na przeszkodzie w realiza-
cji tych inwestycji. Dlatego o to, 
kiedy dokładnie rozpocznie się 
remont zapowiadanych skrzy-
żowań, spytaliśmy Monikę 
Burdon, rzecznika prasowego 
MZDW. Jak nam powiedzia-
ła, trudno dziś jednoznacznie 
określić datę rozpoczęcia re-
montu i które skrzyżowanie bę-

dzie realizowane w pierwszej 
kolejności. Przetarg obejmuje 
realizację obu skrzyżowań i do-
piero wykonawca wyłoniony w 
przetargu ustala harmonogram 
realizacji inwestycji. Pewne jest 
jednak, że procedura przetargo-
wa właśnie rusza, a jej przepro-
wadzenie zagwarantuje, że in-
westycje te zostaną wykonane 
do końca 2016 roku.

- O tym, że do tych inwesty-
cji może dojść, wiedziałem po 
rozmowach z dyrektorem Ma-
riuszem Kozerą, odpowiedzial-
nym w MZDW za inwestycje. 
Rozmowa odbyła się jeszcze 
przed uchwaleniem funduszy 
na sochaczewskie drogi przez 
sejmik wojewódzki – powie-
dział nam wiceburmistrz Da-

riusz Dobrowolski. - Teraz mo-
żemy mówić już ofi cjalnie o 
naprawdę dużych przedsię-
wzięciach, które ruszą na na-
szych ulicach, i to już w tym 
roku. Z tego co usłyszałem od 
dyrektora Kozery, będzie za-
biegał, by jednym z priorytetów 
były prace nad rondami. Szcze-
gólnie skrzyżowanie Choda-
kowskiej z Wyszogrodzką znaj-
duje się od lat w opłakanym 
stanie. Z puli pieniędzy już w 
tym roku MZDW wyda w So-
chaczewie 5,7 mln zł. W 2016 
kolejne 9 mln. Na pewno w 
2015 r. rozpocznie się przebu-
dowa drogi nr 705 na terenie 
Sochaczewa.

- Posiedzeniom komi-
sji budżetowej towarzyszy-

ła ostra walka. Każdy radny 
chciał „załatwić” coś dla swo-
jego terenu, bo przecież po-
trzeb jest mnóstwo – powie-
dział nam radny wojewódzki, 
a jednocześnie szef komi-
sji budżetu i fi nansów, Adam 
Orliński. – Bardzo się cieszę 
z tych 14 milionów pozyska-
nych dla Sochaczewa, a mam 
nadzieję, że w trakcie roku 
uda się jeszcze skorzystać z 
mniejszych funduszy na bie-
żące potrzeby.

My też się cieszymy, bo we-
dług zapowiedzi do końca 2016 
roku drogi w naszym mie-
ście będą zdecydowanie mniej 
dziurawe, a skrzyżowanie w 
Chodakowie przestanie stra-
szyć kierowców.

Urząd Miejski rozpoczął 
właśnie nabór wniosków 
inwestycyjnych do ujęcia w 
przyszłorocznym budżecie 
i Wieloletnim Planie Finan-
sowym. Na składanie propo-
zycji dotyczących np. budo-
wy kanalizacji deszczowej, 
utwardzenia ulicy, przebudo-
wy skrzyżowania, jest czas do 
końca kwietnia.

Od trzech lat obowiązu-
ją nowe zasady i tryb udziału 
mieszkańców w procesie usta-
lenia listy rankingowej inwe-
stycji przewidzianych do uję-
cia w budżecie na kolejny rok 
i ściśle związanej z nim Wie-
loletniej Prognozie Finanso-
wej. W ramach konsultacji 
społecznych swe propozycje 
mogą zgłaszać wszyscy - rad-
ni, komisje Rady Miejskiej, 
wspólnoty mieszkaniowe, 
spółdzielnie, stowarzyszenia 
oraz mieszkańcy indywidual-
nie, gdy dostrzegą w swej oko-
licy konkretne potrzeby.

Zasady konsultacji 
społecznych przy usta-
laniu listy rankingowej 
inwestycji
Wprowadzono zasadę co-
rocznego udziału mieszkań-
ców w procesie ustalenia li-
sty rankingowej inwestycji 
przewidzianych do ujęcia w 
budżecie i WPF, a zajmie się 
tym powołana przez burmi-
strza Komisja ds. konsulta-
cji społecznych. Oto kalen-
darz konsultacji:

 Zawiadomienie o 
przystąpieniu do naboru 
wniosków inwestycyjnych.

 do 30 kwietnia - zgła-
szanie wniosków inwesty-
cyjnych przez mieszkańców 
miasta Sochaczew na spe-
cjalnym formularzu (do-
stępny na www.sochaczew.
pl). Wnioski zgłaszane są 
przez  mieszkańców, komi-
sje Rady Miejskiej, radnych, 
oraz inne uprawnione pod-
mioty poprzez Biuro Obsłu-
gi Klienta. Jednostki organi-
zacyjne miasta bezpośrednio 

przyporządkowane poszcze-
gólnym wydziałom meryto-
rycznym składają wnioski 
po ich uprzednim uzgodnie-
niu z tymi wydziałami.

 do 30 maja - weryfi -
kowanie wniosków inwesty-
cyjnych przez poszczegól-
ne wydziały merytoryczne 
Urzędu Miejskiego i prze-
kazanie ich do Komisji ds. 
konsultacji społecznych.

 do 15 czerwca - for-
malna weryfi kacja i ocena 
wniosków. Przekazanie za-
opiniowanych wniosków do 
Wydziału Inwestycji i Mo-
dernizacji.

 do 30 czerwca - ze-
stawienie wszystkich wnio-
sków według oceny punk-
towej określającej stopień 
spełniania kryteriów za-
pisanych w procedurach 
obowiązujących przy pro-
wadzeniu konsultacji spo-
łecznych.

 do 15 sierpnia - opra-
cowanie i przekazanie do 
biura Rady Miejskiej i wy-
działów merytorycznych 
oraz umieszczenie na stro-
nie Urzędu Miejskiego w 
Sochaczewie (www.socha-
czew.pl) wstępnej listy ran-
kingowej - w celu konsulta-
cji.

 do 20 września - kon-
sultacje i ocena wstępnej li-
sty rankingowej. Przekaza-
nie pisemnych opinii i uwag 
oraz zgłaszanie poprawek 
do Wydziału Inwestycji i 
Modernizacji.

 do 20 października 
- opracowanie protokołu z 
przeprowadzonych konsul-
tacji. Przekazanie do Skarb-
nika Miasta listy rankingo-
wej zadań inwestycyjnych. 
(dw)

Zgłoś nam 
swoją inwestycję

W ramach konsultacji 

społecznych swe propozy-
cje mogą zgłaszać wszyscy 
- radni, komisje Rady Miej-
skiej, wspólnoty mieszka-
niowe, spółdzielnie, stowa-
rzyszenia oraz mieszkańcy 
indywidualnie.

Ponad 14 milionów 
na drogi w Sochaczewie
Myliły się osoby, które wieszczyły trudną współpracę między samorządem naszego 
miasta, a samorządem wojewódzkim. W poniedziałek 26 stycznia sejmik mazowiecki 
uchwalił ponad 14 milionów złotych na inwestycje drogowe w Sochaczewie.

Bezpłatna mammografi a na placu Kościuszki

Skrzyżowanie ul. Wyszogrodzkiej i Chodakowskiej. Stan nawierzchni pozostawia wiele do życzenia
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Kradną 
koła i kołpaki 
W nocy z 16 na 17 stycznia na 
teren nieruchomości położo-
nej w gminie Sochaczew we-
szło dwóch sprawców, którzy 
odkręcili i ukradli koła i kołpa-
ki od samochodu marki Skoda. 

To nie pierwszy taki przy-
padek. Policja prowadzi do-
chodzenie w tej sprawie i jed-
nocześnie ostrzega wszystkich 
potencjalnych nabywców kół 
samochodowych i kołpaków, 
aby nie kupowali ich w podej-
rzanie niskich cenach, gdyż 
może się zdarzyć, że poniosą 
z tego powodu konsekwencje 
prawne. (jw)

Na gościnnych 

występach
Do jednego ze sklepów w cen-
trum miasta w środę 14 stycz-
nia weszło dwóch młodych 
mężczyzn. Zainteresował ich, 
znajdujący się przy wejściu, sto-
jak z bateriami do lampek i pilo-
tów telewizyjnych oraz bombo-
nierki ze słodyczami.

Jeden z nich chwycił stojak 
wraz z zawartością, drugi otwo-
rzył mu drzwi i razem uciekli. 
Personel sklepu niezwłocznie 
wezwał policję. Funkcjonariu-
sze po kilku dniach ustalili, że 
jeden ze sprawców to Arkadiusz 
Z., mieszkaniec Żyrardowa. 
Gdy wspólnik dowiedział się 
o zatrzymaniu, ukrył się przed 
policją, ale jego zatrzymanie to 
tylko kwestia czasu. Sprawa tra-
fi  do sądu. (jw)

Małgorzata Pałuba-Burzyńska 

Z pytaniem, dlaczego tak 
się dzieje, zwróciliśmy się 
do rzecznika prasowego KP 
PSP Sochaczew, mł. kpt. Ra-
fała Krupy. Jak nam powie-
dział, ma to ścisły związek z 
sezonem grzewczym. Wraz 
z jego rozpoczęciem obser-
wujemy zwiększoną ilość 
pożarów związanych z nie-
właściwą eksploatacją urzą-
dzeń grzewczych.

 - Tylko od początku 
października 2014 roku in-
terweniowaliśmy kilkana-
ście razy  w związku z po-
żarami sadzy w kominie 
- mówi Rafał Krupa. - A 
żeby tego uniknąć, wystar-
czy przestrzegać obowiąz-
ku regularnego czyszczenia 
przewodów kominowych, 

który spoczywa na właści-
cielu domu. Przewody od 
palenisk opalanych pali-
wem stałym należy czyścić 
co najmniej cztery razy w 
roku, zaś od palenisk opa-
lanych paliwem ciekłym 
lub gazowym - dwa razy w 
roku.

Zagrożenie stwarzają 
również elektryczne urzą-
dzenia grzewcze. Dlatego 
trzeba zachować odpowied-
nią odległość takich urzą-
dzeń w mieszkaniu od ma-
teriałów palnych. Kolejna 
przyczyna pożarów to wa-
dliwie wykonane przewody 
kominowe. Z tego powodu 
ich montaż należy powie-

rzyć fachowcom posiadają-
cym odpowiednie kwalifi -
kacje i doświadczenie.

 - Z sezonem grzewczym 
wiąże się też ryzyko zatru-
cia tlenkiem węgla. Od po-
czątku sezonu odnotowali-
śmy kilka takich zgłoszeń, 

na szczęście nie było ofi ar 
śmiertelnych. Tylko w jed-
nym przypadku młoda ko-
bieta trafi ła do szpitala. 
Żeby uniknąć takiego nie-
bezpieczeństwa, warto za-
opatrzyć się w domową 
czujkę tlenku węgla, która w 

porę ostrzeże nas i naszą ro-
dzinę - dodaje Rafał Krupa.  

Do jeszcze innych poza 
już podanymi, najczęściej od-
notowywanych przez policję,  
przyczyn pożarów zalicza się 
nieostrożność zarówno dzie-
ci jak i osób dorosłych przy 
posługiwaniu się ogniem 
otwartym, np. zapałkami czy 
płomieniem oraz substancja-
mi łatwopalnymi.

Jak mówi  sierż. Joan-
na Olszar z biura prasowe-
go Komendanta Powiato-
wego Policji w Sochaczewie, 
dochodzi również niestety 
do podpaleń. Ich przyczyną 
są najczęściej: zazdrość lub 
konkurencja, zatarcie śla-
dów po przestępstwie, cho-
roby psychiczne, chęć ukry-
cia nadużyć fi nansowych 
oraz otrzymanie zysku z ty-
tułu odszkodowania.

Ze statystyk Komen-
dy Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Socha-
czewie wynika, że w 2014 
roku w powiecie socha-
czewskim doszło do 67 po-
żarów w budynkach miesz-
kalnych, w wyniku których 
śmierć poniosły cztery oso-
by, w tym jedno dziecko, 
podczas pożaru przycze-
py kempingowej w Nowych 
Mostkach.

W okresie zimowym, gdy 
działkowicze sporadycznie 
odwiedzają swoje ogródki 
działkowe, drobni złodzie-
je, których niestety jest co-
raz więcej, włamują się do 
altanek uważając, że będą 
mogli się na takich kra-
dzieżach dorobić. 

Większość działkowiczów 
jesienią wywozi do swoich 
domów wszystko, co ewen-
tualnie mogłoby stać się łu-
pem złodziei. Na miejscu 
pozostawiają drobny sprzęt 
ogrodniczy, stare garnki, 
talerze czy garderobę. Są to 
rzeczy w zasadzie bez war-
tości. Jednak złodzieje liczą 
nie wiadomo na jakie łupy. 
Więcej naniszczą, napsu-
ją niż zabiorą z okradanych 
domków. 

Przed świętami Bożego 
Narodzenia złodzieje wła-
mali się do działkowych 
domków w Boryszewie. Ich 
łupem padła jedna butla 
gazowa, warta 50 zł, kilka 
szpadli i grabi, a zniszczy-
li drzwi i zamknięcia za kil-
kaset złotych. 

Pan Krzysztof,  do któ-
rego włamywali się już kil-
ka razy, na drzwiach altanki 
nakleił kartkę: „Złodzieju, 
klucz od domku jest pod 
wycieraczką. Nie ma w nim 
nic do wzięcia, więc przy-
najmniej nie niszcz”. Gdy 
włamywacze dostali się do 

środka i zobaczyli, że fak-
tycznie nie ma w nim nic 
ciekawego, po całym po-
mieszczeniu rozsypali cu-
kier i mąkę. W taki sposób 
się zemścili.

Po pierwszym stycz-
nia, na terenie ogródków 
leżących przy ul. Działko-
wej, doszło do kilku wła-
mań. Jak nas poinformo-
wali policjanci prowadzący 
śledztwo, sprawcy z okra-
dzionych domków zabrali 
stare szpadle, grabie, łopaty 
oraz jedną używaną kosiar-
kę spalinową. Według mun-
durowych złodzieje będą 
chcieli pozbyć się skradzio-
nych rzeczy sprzedając je 
innym działkowcom. Albo 
spróbują szczęścia w czwar-
tek na targowicy miejskiej, 
gdzie, oprócz staroci, często 

sprzedawane są kradzione 
przedmioty. 

Policjanci ostrzegają, że 
kupowanie przedmiotów 
pochodzących z kradzieży 
jest traktowane jako paser-
stwo i podlega karze zgod-
nie z kodeksem karnym. 
Policja prosi o kontakt, gdy 
ktoś zauważy, że sprzeda-
wane są kradzione przed-
mioty.

Z ostatniej chwili:

Policjanci z wydziału 
kryminalnego zatrzymali 
trzech młodych mężczyzn 
należących do złodziejskiej 
grupy okradającej działki. 
Udało im się także odzyskać 
większość skradzionych 
rzeczy. Funkcjonariusze nie 
wykluczają dalszych zatrzy-
mań.

Jan Wasilewski

Pali się w całym powiecie
W okresie jesienno-
zimowym wzrasta 
liczba pożarów w domkach 
jednorodzinnych 
i mieszkaniach. 
Dotyczy to także 
Sochaczewa, gdzie 
ostatnio, niemal co 
tydzień, piszemy o 
takich dramatycznych 
zdarzeniach.

Złodzieju, klucz jest pod wycieraczką

Zimą, przedmioty pozostawione w altankach na działkach, 
często padają łupem złodziei
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Sprawca napadu 
na bank nadal 
na wolności
Policja wciąż poszukuje męż-
czyzny, który 15 stycznia na-
padł na punkt obsługi klienta 
Banku Spółdzielczego w Socha-
czewie.

Jak powiedziała nam rzecz-
nik KPP w Sochaczewie, sier-
żant Joanna Olszar, prowadzo-
ne są czynności operacyjne w 
tej sprawie, mające na celu uję-
cie sprawcy. Dla dobra śledztwa, 
na jego obecnym etapie, policja 
nie może udzielić więcej infor-
macji. 

Przypominamy, że do zda-
rzenia doszło w czwartek 15 
stycznia po godzinie 17.00. Po-
dejrzanym jest  mężczyzna w 
wieku ok. 30 lat. Wszystkie oso-
by, które posiadają jakiekolwiek 
informacje w tej sprawie, pro-
szone są o kontakt z komendą 
policji w Sochaczewie. (mf)
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Promocja  obowiązuje 
w dniach 27.01 -  2 .02 .2015

ZS-19

„SPOŁEM” Powszechna Spółdzielnia 
Spożywców w Sochaczewie

Polędwica sopocka (Stół Polski)    12,69 zł/kg

Szynka starowiejska (Stół Polski)    14,99 zł/kg

Łaciate mleko 2% 1 litr PET (Mlekpol)   2,39 zł/szt.

Twaróg półtłusty forma 0,2 kg folia (Mlekpol)  2,39 zł/szt.

Śmietankowy smak z Ostrołęki 200 g (Piątnica)  3,09 zł/szt.

W „Społem” dobre produkty zawsze pod ręką.

Jak już pisaliśmy, nowych 
siedzib, po generalnych 
remontach, doczekały się 
Urząd Gminy w Nowej Su-
chej, biblioteka oraz pocz-
ta. Stały się one dzięki temu 
bardziej funkcjonalne, zy-
skały nową powierzchnię 
i estetykę. Przyszedł rów-
nież czas na Gminny Ośro-
dek Kultury.

W lipcu władze gminy zło-
żyły wniosek o przyznanie 
fi nansowej pomocy z Pro-
gramu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na remont i wypo-
sażenie ośrodka kultury. 21 
listopada gmina została po-
informowana, że otrzyma na 
ten cel prawie 317 tys. zł, przy 
koszcie całkowitym 534 tys. 
Szybko odbyło się włącze-
nie tych środków do budże-
tu, aby móc ogłosić przetarg 
na prace remontowe. A jest 
ich niemało, bo trzeba prze-
prowadzić generalny remont 
budynku, m.in. wymienić 
podłogi, odnowić ściany i su-
fi ty, wymienić parapety, in-
stalację wodno-kanalizacyj-
ną, elektryczną i centralnego 
ogrzewania. Poza tym wyre-
montować klatkę schodową, 
wykonać elewację zewnętrz-
ną oraz ocieplenie.

 - Przetarg na remont 
budynku GOKSiR ogłoszo-
ny został w grudniu - mówi 
wójt Maciej Mońka. - W 
jego wyniku gmina otrzy-
mała 19 ofert. Szacunkowa 
wartość zamówienia wyno-
siła 338 tys. zł. Wygrała fi r-
ma Modern DOM Ryszarda 
Górskiego ze Skierniewic, 
która zaoferowała najniższą 
cenę, niecałe 167 tys. zł. Pra-

ce ruszyły w poniedziałek, 
19 stycznia. W okresie ich 
trwania co prawda budynek 
GOK będzie zamknięty dla 
użytkowników, ale nie zna-
czy to, że nie będzie prowa-
dzona jego działalność.

Jednocześnie ośrodek 
kultury zyska również bo-
gate wyposażenie, dzięki 
któremu podniesie się stan-
dard świadczonych w nim 
usług kulturalnych oraz 
rozszerzy się ich oferta. Po-
jawi się m.in. nowe nagło-
śnienie, rozkładana scena, 
komputery, czy zestawy do 
pracowni malarskiej.

Całość zadnia, wraz z 
otrzymaniem i rozlicze-
niem pomocy, musi zo-
stać zrealizowana do końca 
czerwca 2015 roku. Jednak, 
jak twierdzi wójt Maciej 
Mońka, przewidywany ter-
min prac remontowych to 
koniec marca. Zwłaszcza, iż 
zasadnicza ich część odby-
wać się będzie wewnątrz bu-
dynku, a więc na tempo ich 
wykonania żadnego wpły-
wu nie będzie miała pogo-
da.

Tymczasem biuro admi-
nistracyjne GOK-u przenie-
siono na parter biblioteki, 
gdzie również prowadzo-
ne będą kurs języka angiel-
skiego i zajęcia plastycz-
ne. Na zajęcia break dance  
znalazło się miejsce w sali 
gimnastycznej Zespołu 
Szkół w Nowej Suchej, nato-
miast karate i teakwondo w 
Gminnym Przedszkolu Pu-
blicznym. Dni i godziny za-
jęć nie uległy zmianie.

Małgorzata 
Pałuba-Burzyńska 

Sebastian Stępień

Grupa dziewcząt z MOW w Zału-
skowie została zabrana przez za-
trudnioną w ośrodku pielęgniar-
kę na badania do przychodni w 
Brzozowie. Pielęgniarka opieko-
wała się grupą mało skutecznie, 
bo dziewczyny wróciły do ośrod-
ka z dużą ilością leków na receptę. 
Być może wyciągnęły je z pojem-
nika na przeterminowane lekar-
stwa. Zdobyte medykamenty po-
stanowiły zażyć, licząc na odlot. 
Dla wzmocnienia efektu wdycha-
ły jeszcze odświeżacz łazienkowy. 
Niestety dla nich, środki okaza-
ły się moczopędne, a przedawko-
wanie wzmogło tylko ten efekt. Z 
bólem brzucha, zawrotami gło-
wy i lekko odwodnione trafi ły na 
płukanie żołądka do szpitala. O 
to, w jaki sposób dziewczęta mo-
gły zdobyć leki, spytaliśmy Wie-
sławę Załuską, wicedyrektor szpi-
tala powiatowego.

- Utylizacja leków na recep-
tę odbywa się w ramach ściśle 
określonych procedur. Nie ma tu 
miejsca na jakiekolwiek uchybie-
nia i bardzo trudno byłoby ko-
mukolwiek te leki ukraść. Leki 
narkotyczne podlegają jeszcze 
ściślejszemu nadzorowi. Znajdu-
ją się pod zamknięciem i każde-
go dnia sporządzany jest proto-
kół rozchodu. Dwa razy do roku 
w szpitalu przeprowadzana jest 
kontrola Nadzoru Farmaceu-

tycznego. Z opisanej przez pana 
sytuacji podejrzewam, że lekiem 
który zażyły podopieczne MOW 
był Furosemit. Pacjenci nie chcą 
go zażywać, bo ma właściwo-
ści moczopędne, a nie lubią bie-
gać do łazienki. Zdarza się, że pa-
cjent symuluje jego przyjęcie, po 
czym pozbywa się zapasu w ko-
szu - powiedziała nam Wiesława 
Załuska.

O zamieszanie z lekami za-
pytaliśmy pełniącą obowiązki dy-
rektora MOW w Załuskowie, Ma-
rzenę Dybiec. Z relacji świadków 
zdarzenia wynikało, że doszło do 
zagrożenia życia podopiecznych.

- Chciałabym zaznaczyć, że 
obecnie w ośrodku wszystko jest 
w porządku i na ten moment nie 
mamy problemów - powiedzia-
ła nam Marzena Dybiec. - Opi-
sana sytuacja rzeczywiście mia-

ła miejsce, jednak w mojej ocenie 
nie doszło do zagrożenia życia, o 
czym upewniłam się rozmawia-
jąc później z lekarzem, dlatego 
nigdzie nie zgłaszałam tej spra-
wy. Dwie z dziewcząt rzeczywi-
ście zostały odwiezione na płuka-
nie żołądka, ale tylko na wszelki 
wypadek - dodaje dyrektor.

Nie zmienia to faktu, że pod-
czas feralnego wyjazdu, na którym 
podopieczne zdobyły leki, znaj-
dowały się pod opieką pielęgniar-
ki. Tym razem wszystko dobrze się 
skończyło, jednak gdyby dziewczę-
ta zdobyły leki o silnych działaniach 
ubocznych, doszłoby do tragedii. 

Pracownicy MOW w Za-
łuskowie od dawna uważają, że 
pielęgniarka jest osobą niekom-
petentną i nie powinno się po-
wierzać jej dzieci. Zatrudnienie 
tłumaczą jej bliską znajomością z 

byłą dyrektor MOW, Aldoną Sz. 
Tymczasem pielęgniarka praco-
wała w Załuskowie jeszcze kiedy 
placówką kierowała Joanna Ka-
mińska.

- To prawda, zatrudniłam 
tę panią, ale głównie dlatego, że 
trudno mi było znaleźć dobrą pie-
lęgniarkę za stawkę, jaką byłam w 
stanie zaproponować - mówi Jo-
anna Kamińska. - Zresztą ta pani 
już wtedy znajdowała się w wie-
ku emerytalnym. W każdym ra-
zie pielęgniarka miała podpisa-
ną umowę na czas określony, do 
końca roku. Ponieważ miałam 
ogromne wątpliwości co do jej 
kompetencji, postanowiłam nie 
przedłużać z nią umowy. Z tego 
co wiem, zarządzająca po mnie 
w Załuskowie dyrektor zdecydo-
wała się na ponowne zatrudnie-
nie tej pani.

Chcieliśmy uzyskać komen-
tarz pielęgniarki do incydentu z 
lekami, ale okazało się, że jest na 
zwolnieniu lekarskim. 

- O poziomie opieki me-
dycznej w MOW może świad-
czyć fakt, że pielęgniarce zda-
rzyło się nie zauważyć, iż jedna z 
dziewcząt jest w ciąży. Kiedy do-
szło do rozwiązania, pielęgniarka 
nie wiedziała co robić - opowiada 
jeden z pracowników placówki. - 
Na szczęście od lutego szykują się 
duże zmiany. Wszyscy tu mamy 
nadzieję, że będzie tylko lepiej - 
dodaje.

W czwartek 15 stycznia, 
dokładnie w 108 rocznicę 
urodzin Janusza Kusociń-
skiego, Zespół Szkół w Wy-
czółkach obchodził święto 
swojego patrona.

Z tej okazji odbyła się aka-
demia ku czci patrona i 
innych wybitnych pol-
skich sportowców. Wszy-
scy zgromadzeni tego 
dnia mogli również obej-
rzeć film o życiu Janusza 
Kusocińskiego, a następ-
nie uczniowie recytowali 

wiersze w hołdzie naszym 
olimpijczykom.

Podczas takiej uroczy-
stości nie mogło zabrak-
nąć szczególnego gościa, 
oczywiście znakomite-
go sportowca. Tym razem 
był to szermierz Marian 
Sypniewski, wielokrotny 
mistrz Polski we f lorecie, 
mistrz świata, dwukrotny 
brązowy medalista olim-
pijski. Na początek zade-
monstrował, jak posłu-
giwać się szablą, szpadą i 
f loretem. Pokazał również 

medal z olimpiady w Bar-
celonie, po czym zachę-
cał uczniów do uprawia-
nia sportu, opowiadając o 
swojej fascynacji niemal 
wszystkimi jego dyscy-
plinami. Spotkanie z mi-
strzem zakończyło się roz-
dawaniem autografów.

Święto patrona było 
także przyczyną do prze-
prowadzenia finału kon-
kursu wiedzy na jego te-
mat oraz rozstrzygnięcia 
konkursu plastycznego. 
(opr. pab)

Święto szkoły w Wyczółkach

Odloty w Załuskowie
W Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym w Załuskowie zaszło w ostatnim 
czasie wiele zmian. Państwowa Inspekcja Pracy straciła cierpliwość i przyjęła protokół 
z przeprowadzonej w ośrodku inspekcji bez podpisu byłej już dyrektor. 
Dyrektor Aldona Sz. usłyszała zarzuty prokuratorskie, po czym została odwołana. 
Zamieszanie w placówce sprzyja niestety pewnym niedociągnięciom.

Dziewczęta twierdzą, że farmaceutyki wyciągnęły z kontenera na przeterminowane leki
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Maciej Frankowski

Zdaniem posła Macieja Ma-
łeckiego sprawa dotyczy 
niebezpieczeństwa dla kie-
rowców, którzy, z powodu 
braku wyobraźni zarząd-
cy drogi (GDDKiA) w roz-
mieszczeniu ekranów aku-
stycznych przy „wlocie” na 
trasę DK50, w gminie So-
chaczew, muszą na nią 
wjeżdżać na ślepo. Rozwią-
zanie tego problemu wydaje 
się być proste. Wystarczyło-
by na skrzyżowaniu zamon-
tować lustro drogowe bądź 
zainstalować przezroczyste 
ekrany. Brakuje jednak do-
brej woli w tej sprawie.

Interpelacja trafi ła do wi-
ceministra Infrastruktury i 
Rozwoju Zbigniewa Rynasie-
wicza. W odpowiedzi czyta-
my: Stosowanie lustra drogo-
wego jest bezzasadne z uwagi 
na fakt zapewnionej widocz-

ności przy ruszaniu z miejsca 
(wloty dróg podporządkowa-
nych oznakowane znakami 
B-20 - „STOP”), wprowadzo-
nego ograniczenia prędkości 
do 70 km/h na drodze z pierw-
szeństwem przejazdu (droga 
krajowa nr 50) oraz zastosowa-
niu załamań (skosów) w loka-
lizacji ekranów akustycznych. 
Ponadto zastosowanie lustra 
na tym skrzyżowaniu, z uwa-
gi na prędkości z jakim poru-
szają się samochody,  (przy do-
zwolonej prędkości 70 km/h) 
nie przyczyni się do popra-
wy, a wręcz przeciwnie - może 
jeszcze pogorszyć bezpieczeń-
stwo w ruchu drogowym. Na-
leży również wskazać, że w 
przeszłości w rejonie przed-
miotowego skrzyżowania był 
ustawiony fotoradar, którego 
przywrócenie wydaje się za-
sadne z uwagi na fakt przekra-
czania dozwolonej prędkości 
przez kierujących pojazdami. 

- Minister sam sobie za-
przecza. Najpierw próbuje 
wmówić, że skrzyżowanie 
jest bezpieczne, bo stoi znak 
ograniczenia prędkości do 
70 km/h, ale za chwilę przy-
znaje, że kierowcy nie prze-
strzegają tego ograniczenia 
– komentuje poseł Maciej 
Małecki.

Według ministra za-
montowanie przezroczy-
stych ekranów też nie 
rozwiąże sprawy. Bo, po 

pierwsze nikt o to nie 
wnioskował; i drugie, jesz-
cze bardziej absurdalne,  
mogłyby one być bardziej 
atrakcyjne dla wandali.  
W dalszej części odpowie-
dzi czytamy: 31 paździer-
nika 2013 r. w godzinach 
7.45 - 8.30 została prze-
prowadzona kontrola Bez-
pieczeństwa Ruchu Drogo-
wego (wizja lokalna) przez 
certyfi kowanego Audyto-
ra Bezpieczeństwa Ruchu 

Drogowego. Poza Audy-
torem BRD nikt inny nie 
uczestniczył w wizji lokal-
nej. W wyniku kontroli po-
wstał raport przedstawiają-
cy sytuację jaka występuje 
na przedmiotowym skrzy-
żowaniu. Podstawę okre-
ślenia lokalizacji ekranów 
akustycznych stanowiły za-
pisy decyzji Starosty Socha-
czewskiego z dnia 13 marca 
2009 r. Zastosowanie ekra-
nów przezroczystych w re-

jonie skrzyżowań może 
stanowić zagrożenie z uwa-
gi na fakt ich roszenia, za-
brudzenia oraz niszczenia 
(graffi  ti). Jednocześnie na-
leży podkreślić, że na eta-
pie opracowywania doku-
mentacji projektowej oraz 
jej opiniowania nie wpły-
nął żaden wniosek w spra-
wie zastosowania ekranów 
przezroczystych.

- Minister upiera się , że 
skrzyżowanie jest bezpiecz-
ne, bo tak ktoś ustalił na wi-
zji lokalnej. Tylko, że ta „wi-
zja” była jednoosobowa. 
Prawda jest taka, że posta-
wili ekrany jak leci, nie dba-
jąc o to, że zasłaniają kie-
rowcom widok. I nie trzeba 
wizji lokalnych ani wiel-
kiej wyobraźni, żeby zoba-
czyć, że to skończy się czy-
jąś śmiercią albo kalectwem 
–mówi poseł Małecki.

Parlamentarzysta jedno-
cześnie zapewnia, że choć-
by miał pisać na Berdyczów, 
to i tak będzie wystosowy-
wał kolejne interpelacje w tej 
sprawie. Jego zdaniem, tylko 
w ten sposób można zapo-
biec tragedii do której każ-
dego dnia może dojść na 
skrzyżowaniu.  Oby nie było 
za późno.

Na najbliższą sesję Rady 
Miasta trafi  uchwała o li-
kwidacji jednostki budże-
towej Tygodnik „Ziemia 
Sochaczewska”. Od razu 
jednak uspokajamy wier-
nych czytelników najstar-
szej samorządowej gazety 
na rynku wydawniczym. 
„Ziemia” nie tylko z niego 
nie zniknie, ale od 1 maja 
będzie dostępna za darmo. 

Uchwała to efekt decyzji Ko-
legium Regionalnej Izby Ob-
rachunkowej w Warszawie, 
które nakazało burmistrzowi 
zmianę dotychczasowej formy 
organizacyjnej „Ziemi”. Nie 
wdając się w zbędne szczegó-
ły chodzi o to, że wedle Izby 
samorząd nie może już dłu-
żej wydawać płatnej gazety, w 
której zamieszczane są płatne 
reklamy i ogłoszenia. 

Na ten temat od jesieni 
prawnicy Urzędu Miasta to-
czyli z RIO dyskusje, ale ich 
argumenty zostały oddalo-
ne. Ze stanowiska Izby  wy-
nika, że w przypadku gazety 
samorząd oczywiście może 
ją wydawać, ale nie może 
ona istnieć jako tzw. „jed-
nostka budżetowa”  prowa-
dząca działalność gospo-
darczą. A taka właśnie była 
struktura wydawnicza „Zie-
mi Sochaczewskiej” i nie ma 
znaczenia, że przez lata ist-
nienia tygodnika nie było do 
niej żadnych zastrzeżeń. Dziś 
mamy nową sytuację, do któ-
rej wydawca najstarszego so-
chaczewskiego tygodnika, a 
jest nim Urząd Miasta, musi 
się dostosować. Decyzja Ko-
legium Regionalnej Izby Ob-
rachunkowej w Warszawie 
jest bowiem ostateczna. 

- „Ziemia Sochaczew-
ska” nie zniknie jednak z 
rynku. Zmieniamy struk-
turę, ale nie treść, wy-
gląd graficzny, czy dzien-
nikarzy. Jedyne co będzie 
nowe to częstotliwość uka-
zywania się pisma w for-

mie papierowej. Z cyklu 
tygodniowego przejdzie-
my na dwutygodniowy. 
W zamian mieszkańcy nie 
będą musieli za gazetę pła-
cić. Będzie można ją sobie 
wziąć za darmo z kilkuna-
stu, a może nawet więcej 

punktów miasta. Zadba-
my o to, by dostęp do ga-
zety był równie łatwy jak 
obecnie - mówi zastępca 
burmistrza miasta Marek 
Fergiński.

- Gazeta zmieni zapewne 
siedzibę, ale na pewno nadal 
będzie samodzielna. Chce-
my, by stała się jeszcze bar-
dziej nowoczesna i atrakcyj-
na dla czytelników. Każdego 
dnia będzie dostępna w In-
ternecie dzięki nowej, bar-
dziej atrakcyjnej stronie in-
ternetowej. Postaramy się 
także o e-wydania na tablet 
i inne urządzenia mobilne. 
Treści z „Ziemi Sochaczew-
skiej” będą się też codziennie 
pojawiały na miejskim por-
talu www.sochaczew.pl. Sto-
jaki z darmową gazetą sta-
ną w najlepszych punktach 
miasta. Generalnie naszym 

celem jest, by dla czytelni-
ków zmiana formuły wyda-
wania „Ziemi Sochaczew-
skiej” kojarzyła się z jeszcze 
większą jej dostępnością, 
atrakcyjnością i poczytno-
ścią - dodaje rzecznik pra-
sowy Urzędu Miasta, Robert 
Małolepszy. 

- W kolejnych wyda-
niach naszej gazety, im bli-
żej będzie daty 1 maja, bę-
dziemy zdradzać Państwu 
kolejne szczegóły - gdzie 
i kiedy będzie dostępna 
nowa, darmowa „Ziemia”, 
jak będzie wyglądała nasza 
odświeżona strona inter-
netowa, czy e-wydania na 
urządzenia mobilne. Mamy 
nadzieję, że nasi czytelni-
cy będą nam towarzyszyć 
także po zmianie formuły 
- kończy redaktor naczelna 
gazety Jolanta Sosnowska.

Batalia o skrzyżowanie nadal trwa
Kolejna, trzecia już interpelacja, 
wystosowana przez posła Macieja 
Małeckiego w sprawie rozmieszczenia 
ekranów akustycznych w rejonie 
skrzyżowania w Kątach nie przyniosła 
oczekiwanego efektu. Parlamentarzysta 
nie składa jednak broni.

„Ziemia Sochaczewska” będzie bezpłatna

Ekrany ograniczają widoczność na skrzyżowaniach, przez co stwarzają niebezpieczeństwo 
dla uczestników ruchu

Od 1 maja zmieniamy się dla naszych Czytelników
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Oferty należy składać do dnia 16.02.2015 roku do godziny 
10.00, w sekretariacie Spółdzielni Mieszkaniowej Lokator-
sko-Własnościowej przy ul. Piłsudskiego 26 w Sochaczewie 
- I piętro. Otwarcie ofert nastąpi w dniu 17.02.2015 roku 
o godzinie 10.00 w pokoju nr 1 (I - sze piętro) 
Materiały dotyczące niniejszego przetargu dostępne są 
w sekretariacie Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko-Wła-
snościowej przy ul. Piłsudskiego 26 w Sochaczewie oraz na 
stronie internetowej spółdzielni www.sml-w.pl

Warunkiem uczestnictwa w przetargu jest wpłata wadium w 
wysokości określonej w „Wymogach stawianych oferentom”.
Sposób złożenia ofert określony jest w „Wymogach stawia-
nych oferentom”.
Spółdzielnia zastrzega sobie prawo unieważnienia przetargu 
bez podawania przyczyn.

Wymogi stawiane oferentom
I. Niniejsze wymogi stawiane oferentom dotyczą przetar-
gu nieograniczonego II-stopniowego na wydzierżawienie 
nieruchomości zabudowanej pawilonem handlowym, 
znajdującym się przy ul. Pokoju 3A w Sochaczewie.

II. Wadium
Warunkiem uczestnictwa w przetargu nieograniczonym 
II-stopniowym na wydzierżawienie nieruchomości zabu-
dowanej pawilonem handlowym, znajdującym się przy ul. 
Pokoju 3A  w Sochaczewie, jest wpłata wadium w wysokości 
50.000,00 zł (słownie: pięćdziesiąt tysięcy złotych)

III. Zawartość oferty:
1) Oferta powinna zawierać:
a) dane oferenta -NIP, REGON, nazwa fi rmy; 
b) adres, adres korespondencyjny, telefon, fax, e-mail; 
c) dokumenty winny być podpisane przez oferenta lub przez 
osoby upoważnione do reprezentowania fi rmy;

d) oferowaną cenę netto i brutto wydzierżawienia jednego 
metra kwadratowego powierzchni pawilonu napisaną 
cyfrowo i słownie;
e) oferowany zakres prac remontowych z określeniem 
maksymalnej kwoty kosztów tych prac napisanej cyfrowo 
i słownie.
2) Załączniki do oferty:
a) wypis z KRS;
b) informacja o kapitale zakładowym fi rmy;
c) umocowanie prawne do reprezentowania fi rmy 
w ww. przetargu ujawnione w rejestrze KRS na podstawie 
pełnomocnictwa udzielonego przez osoby upoważnione 
do reprezentowania fi rmy;
d) pisemne oświadczenie o zapoznaniu się ze stanem 
technicznym obiektu, którego dotyczy dzierżawa, podpisane 
przez osoby upoważnione do reprezentowania fi rmy;
e) pisemne oświadczenie o akceptacji postanowień 
Regulaminu przetargu pisemnego nieograniczonego na 

wydzierżawienie pawilonu handlowego zlokalizowanego 
na działce przy ul. Pokoju 3A, podpisane przez osoby 
upoważnione do reprezentowania fi rmy;
f) pisemne oświadczenie o gotowości zawarcia umowy na 
wydzierżawienie pawilonu handlowego podanego w §1 pkt 9 
Regulaminu przetargu podpisane przez osoby upoważnione 
do reprezentowania fi rmy,
g) potwierdzenie wpłaty wadium w wysokości 50.000,00zł 
(słownie: pięćdziesiąt tysięcy złotych) wpłacone najpóźniej w 
przededniu daty przetargu na konto Spółdzielni: BS 93 9283 
0006 0007 3509 2000 0010

IV. Sposób złożenia oferty
1.Uczestnik przystępujący do przetargu winien złożyć 
pisemną ofertę przetargową 
2. Każdy oferent może złożyć tylko jedną ofertę;
3. Ofertę składa się w formie pisemnej z wymaganymi 

dokumentami, podanymi w Regulaminie w miejscu i terminie 
określonym w ogłoszeniu o przetargu;
4. Oferta oraz załączone dokumenty winny być napisane w 
języku polskim (tłumaczenia z języka obcego powinny być 
dokonane przez tłumacza przysięgłego);
5.Koperta zawierająca ofertę przetargową winna być 
zamknięta, opieczętowana i posiadać następujące oznako-
wanie:

a) adres organizatora przetargu,
b) nazwę nieruchomości, której przetarg dotyczy,
c) adres, numer telefonu i faksu oferenta, umożliwiający 
dalszą z nim korespondencję lub ewentualny zwrot nie 
otwartej koperty.
6.Oferta musi być złożona w sekretariacie siedziby 
Spółdzielni przy ul. Piłsudskiego 26 w Sochaczewie lub 
przesłana pocztą. Ofertę należy potwierdzić w oddzielnym 
rejestrze z zaznaczeniem dnia i godziny przyjęcia lub 
odbioru korespondencji.
7.Oferty wpływające do Spółdzielni po wyznaczonym 
terminie podanym w ogłoszeniu 
o przetargu nie będą brane pod uwagę w przetargu i nie 
otwarte zostaną odesłane oferentom w terminie 7 dni 
roboczych od daty rozstrzygnięcia przetargu. 
8. Otwarcie ofert nastąpi w dniu 17.02.2015 roku o godzinie 
10.00 w pokoju nr 1 (I-sze piętro) 

V. Osoby upoważnione do kontaktu z oferentami:
Osobami upoważnionymi do kontaktów z oferentami są:
p.o. Prezesa Zarządu - Zbigniew Starzyński
Członek Zarządu - Jerzy Michalak

Nr telefonu (0-46) 86 221 59 w dniach i godzinach pracy 
Spółdzielni, tj. od poniedziałku do piątku od 8.00 do 16.00.

ZS-116

1. Warunkiem wzięcia udziału w konkursie jest zapo-
znanie się z Regulaminem przeprowadzenia konkursu 
na stanowisko Prezesa Zarządu SML-W w Sochaczewie 
oraz złożenie pisemnej oferty o przystąpieniu do konkur-
su wraz z wymaganymi załącznikami podanymi ww. Re-
gulaminie. 
2. Regulamin przeprowadzenia konkursu na stanowisko 
Prezesa Zarządu SML-W w Sochaczewie dostępny jest na 
stronie internetowej Spółdzielni www.sml-w.pl oraz w biu-
rze Spółdzielni. 
3. Termin składania ofert upływa po 30-tu dniach kalen-
darzowych licząc od daty ukazania się ogłoszenia o kon-
kursie w lokalnej prasie, tablicy informacyjnej w siedzibie 
Spółdzielni oraz na stronie internetowej Spółdzielni www.
sml-w.pl. tj. do dnia 26.02.2015r. do godz. 15.00.
4. Składana oferta wraz z załącznikami podanymi w Regu-
laminie przeprowadzenia konkursu powinna być umiesz-
czona w nieprzezroczystej kopercie z podanym adresem 

Spółdzielni z napisem „Postępowanie konkursowe na 
stanowisko Prezes Zarządu SML-W w Sochaczewie. Nie 
otwierać”.
5. Oferta powinna zawierać oświadczenie, informacje, 
dane oraz dokumenty określone w rozdziale trzecim ww. 
Regulaminu.
6. Wymagania wobec kandydatów przystępujących do 
konkursu podane są w rozdziale piątym Regulaminu.
Do wymagań koniecznych między innymi należy:
a) wykształcenie wyższe ekonomiczne, budowlane, 
     techniczne lub inne przydatne w pracy w Spółdzielni.
b) co najmniej 10-letni staż pracy, w tym co najmniej 
    5 -letni staż pracy na stanowisku kierowniczym,
c) znajomość prawa spółdzielczego, ustawy o spółdzielniach 
    mieszkaniowych oraz zasad funkcjonowania 
    spółdzielni, 
d) umiejętność zarządzania majątkiem jednostek gospodarczych 
      oraz umiejętność kierowania i zarządzenia zasobami ludzkimi,

e) niekaralność, pełna dyspozycyjność, itp. 
7. Otwarcie ofert nastąpi w dniu 10.03.2015 r. w siedzibie 
Spółdzielni o godz. 17.00 . 
Możliwy jest udział uczestników konkursu przy otwiera-
niu ich ofert. 
8. Rozmowy kwalifi kacyjne odbędą się po otwarciu ofert w 
terminie podanym przez Komisję Konkursową.
9. Rada Nadzorcza zastrzega sobie możliwość nierozstrzy-
gnięcia konkursu bez podania przyczyny. 
10. W składanej ofercie prosimy o dopisanie klauzuli: 
„Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobo-
wych zawartych w mojej ofercie konkursowej dla potrzeb 
niezbędnych do realizacji procesu rekrutacji (zgodnie z 
ustawą z dn. 29.08.1997 r. o Ochronie Danych Osobowych 
Dz. U. z 2002 r. Nr 101 poz. 923 wraz z późniejszymi zmia-
nami)”.

ZS-117

Rada Nadzorcza Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko -Własnościowej w Sochaczewie przy ul. M.J. Piłsudskiego 26

ogłasza
konkurs na stanowisko Prezesa Zarządu

Ogłoszenie o przetargu 
Spółdzielnia Mieszkaniowa Lokatorsko - Własnościowa w Sochaczewie przy ul. Marszałka Józefa Piłsudskiego 26 ogłasza przetarg nieograniczony II-stopniowy na:

Wydzierżawienie pawilonu handlowego o powierzchni 1296,30 m2 zlokalizowanego na działce o powierzchni 2741m2 położonej w rejonie geodezyjnym 
0009 Sochaczew Centrum przy ul. Pokoju 3A. Numer geodezyjny nieruchomości 3362/35. Numer KW PL 1O/00015909/4.
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Pierwsze drogi 
wyrównane
Styczniowa pogoda sprzyja 
ekipom drogowym. Dlatego 
już w połowie miesiąca doko-
nano przeglądu i rozpoczęto 
równanie tych ulic, na których 
w ostatnim czasie powstały 
największe nierówności.

Na osiedlu Karwowo wy-
równano ulice: Perłową, Tę-
czową, Kasztanową. W dziel-
nicy Trojanów dosypano 
tłucznia na Zadolnej i Łąko-
wej, wyrównano Graniczną 
i Podgórną. Załatano też po-
wstałe wyrwy w asfalcie na 
ulicach: Bojowników, Mazo-
wieckiej, Zamojskiego.

Roboty drogowe wyko-
nuje, wyłoniona w przetar-
gu, fi rma Prima. W mia-
rę sprzyjającej pogody będzie 
kontynuować prace. Nale-
ży bowiem pamiętać, że dro-
gi można równać tylko wtedy, 
gdy jest sucho. W przypadku, 
gdy stoją w nich kałuże, po 
przejeździe kilku samocho-
dów zadolenia pojawiają się 
ponownie i wówczas wykony-
wanie takiej pracy zwyczajnie 
nie ma sensu. (jw)

Maciej Frankowski

Nowe przepisy zakładają m.in. 
zniesienie pozwoleń na budowę i 
przebudowę domów jednorodzin-
nych, upraszczają projekty budow-
lane,  przyspieszą także wydawanie 
zgody na użytkowanie obiektów.

Inicjatorem nowelizacji Prawa 
budowlanego jest ministerstwo in-
frastruktury i rozwoju. Zmiany w 
dotychczasowych przepisach mają 
przynieść oszczędności czaso-
we i fi nansowe inwestorom. Nowe 
przepisy wejdą w życie po trzech 
miesiącach od daty ich ogłoszenia 
w Dzienniku Ustaw. 

 - Zmiany ogólnie oceniam 
pozytywnie. W znaczący sposób 
upraszczają one cały proces admi-
nistracyjny potrzebny podczas re-
alizacji nowych inwestycji - powie-
dział nam Powiatowy Inspektor 
Nadzoru Budowlanego, Waldemar 
Orliński. Jednocześnie wskazał kil-
ka niebezpieczeństw, jakie mogą 
nieść ze sobą nowe przepisy. 

Pozwalamy, ale możemy 
mieć zastrzeżenia
Iwona Kupiec, która kilka lat temu 
wybudowała dom, skarży się, że 
same formalności w postaci po-
zwoleń i decyzji zajęły jej rok. Pra-
wie tyle samo co budowa. Uwa-
ża, że to zdecydowanie zachwiane 
proporcje. Nie mówiąc o kosztach 
poniesionych na etapie formal-
nych przygotowań do inwestycji. 

- Gdybym drugi raz miała po-
dejmować decyzję o budowie domu, 
poważnie bym się nad tym zastano-
wiła. Zebranie samych dokumen-
tów to ogromna praca wymagająca 
wiele czasu i cierpliwości, a w wielu 
wypadkach także znajomości prze-
pisów. Uważam więc, że uprosz-
czenie zasad jest jak najbardziej ko-
nieczne - mówi Iwona Kupiec.

Najistotniejszą zmianą w Pra-
wie budowlanym jest zniesienie wy-
mogu uzyskania decyzji o pozwo-
leniu na budowę lub przebudowę 
domu jednorodzinnego. Rozwiąza-
nie to dotyczy budynków, których 
obszar oddziaływania nie wykracza 
poza granice działki objętej inwesty-
cją i nie jest uciążliwy dla sąsiadów. 

Dodatkowo w poprawkach do 
projektu ustawy poszerzono ka-
talog obiektów niewymagających 
pozwolenia o wolno stojące bu-
dynki gospodarcze - garaże oraz 
ganki, a także zwiększono ich po-
wierzchnię zabudowy z 25 mkw. 
do 35 mkw.; wolno stojące partero-
we budynki rekreacji indywidual-
nej o pow. do 35 mkw., przy czym 
liczba tych obiektów na działce nie 
może przekraczać jednego na każ-
de 500 mkw. pow. działki; partero-
we budynki handlowe lub usługo-
we o pow. do 35 mkw., przy czym 
liczba obiektów nie może być więk-
sza niż jeden na 1000 mkw. Wśród 
inwestycji, które nie wymagają ze-
zwolenia na budowę, znalazły się 
też wszystkie oczyszczalnie ście-
ków do wydajności 7,5 m sześcien-
nego oraz zbiorniki bezodpływo-
we na nieczystości o pojemności 
do 10 m sześc. Można też docieplać 
budynki o wysokości do 25 m.

W praktyce oznacza to, że za-
miast dotychczasowego pozwole-
nia, wystarczy zgłoszenie budowy 
wraz z projektem oraz dołącze-
nie dokumentów wymaganych w 
trybie pozwolenia na budowę dla 
danego budynku. Jeśli w ciągu 30 
dni starosta nie wniesie zastrze-
żeń, wówczas można przystą-
pić do prac. Pozwoli to znacznie 
przyśpieszyć rozpoczęcie inwesty-
cji, bowiem do tej pory czas ocze-
kiwania na zgodę wynosił ok. 60 
dni, a w dużych miastach wydłu-
żał się nawet do kilku miesięcy.

Wystarczy zgłoszenie
Nowo obowiązujące prawo roz-
szerza katalog obiektów od-
dawanych do użytkowania na 
podstawie zgłoszenia, a nie jak do-
tychczas na podstawie wydane-
go pozwolenia przez nadzór bu-
dowlany. Wśród nich znalazły 
się m.in.: warsztaty rzemieślni-
cze, stacje obsługi pojazdów, myj-
nie samochodowe, garaże na pięć 
stanowisk, obiekty magazynowe, 
a także place składowe, postojowe 
oraz stawy rybne. 

- Ze zwolnienia z uzyskania 
pozwolenia na użytkowanie obiek-
tów magazynowych jestem trochę 

zaniepokojony. Moim zdaniem ta-
kie zwolnienie powinno być uza-
leżnione dodatkowo od wielkości 
obiektu, ponieważ oddawane będą, 
bez kontroli Państwowego Nadzo-
ru Budowlanego, obiekty wielko-
powierzchniowe i o skomplikowa-
nej konstrukcji, a w ostatnich latach 
mieliśmy wystarczająco dużo przy-
kładów powstania katastrof bu-
dowlanych czy pożarów w tego 
typu obiektach. Zabrzmi to może 
trochę na przekór, ale im więcej 
odbiorów budowli o tak dużej ku-
baturze, tym lepiej. Ograniczenie 
kontroli przez nadzór budowlany 
może odbywać się kosztem bez-
pieczeństwa pracowników hal ma-
gazynowych - twierdzi inspektor 
Waldemar Orliński.

Mniej formalności 
dotyczących projektu 
Ograniczona została także lista 
obowiązkowych elementów pro-
jektu budowlanego. Zniesiono 
obowiązek dołączania oświad-
czeń o zapewnieniu dostaw ener-
gii, wody, ciepła, odbioru ście-
ków. W rzeczywistości dotyczy 
to wszystkich instalacji, wyjąt-
kiem są przyłącza gazowe. 

Spełnienie przez budynek wa-
runków w zakresie podłączenia do 
mediów będzie weryfi kowane do-
piero na etapie zgłoszenia terminu 
rozpoczęcia robót budowlanych.

Ponadto zniesiono też nakaz 
dostarczenia oświadczenia za-
rządcy drogi o możliwości połą-

czenia działki, na której będzie 
obiekt, z drogą publiczną (nie do-
tyczy dróg krajowych i wojewódz-
kich, dla których takie uzgodnie-
nia nadal będą konieczne).

- Niemniej jednak spełnienie 
przez budynek warunków w tym 
zakresie będzie musiało być zwe-
ryfi kowane przez organ nadzoru 
budowlanego na etapie zgłosze-
nia zakończenia budowy. Może 
to doprowadzić do sytuacji, że, 
przykładowo, dostarczenie energii 
elektrycznej lub wykonanie zjaz-
du czy dostępu do drogi publicz-
nej nie będzie możliwe z uwagi na 
położenie działki. W takiej sytu-
acji lepiej, żeby inwestor miał taką 
wiedzę przed przystąpieniem do 
budowy. Tym bardziej, że uzyski-
wanie zgód na dostarczenie me-
diów odbywało się równolegle 
z pozyskiwaniem innych doku-
mentów niezbędnych do uzyska-
nia pozwolenia na budowę, co nie 
wydłużało procesu administracyj-
nego - mówi Waldemar Orliński.  

Przyjazna i szybsza 
administracja
Nowelizacja Prawa budowlanego 
skraca czas oczekiwania na tzw. 
milczącą zgodę na użytkowanie 
(brak sprzeciwu administracji) - 
z 21 do 14 dni. Zlikwidowano też 
obowiązek zgłoszenia o zamie-
rzonym terminie rozpoczęcia 
robót budowlanych. Większość 
osób budujących dom twier-
dziła, że był to obowiązek bar-

dzo uciążliwy. Do tej pory inwe-
stor, na co najmniej 7 dni przed 
planowanym terminem rozpo-
częcia prac, musiał powiadomić 
nadzór budowlany.

W przypadku braków for-
malnych we wniosku o pozwo-
lenie na budowę, organ admi-
nistracji będzie musiał wezwać 
inwestora do ich uzupełnienia w 
ciągu 14 dni od złożenia wniosku. 
Do tej pory nie było wyznaczone-
go terminu na wezwanie do uzu-
pełnienia braków.

Wprowadzono też możli-
wość wystąpienia z wnioskiem 
o umorzenie lub rozłożenie na 
raty opłaty legalizacyjnej za do-
konanie samowoli budowlanej. 
Jak twierdzi Waldemar Orliński, 
zmiana ta jest korzystna, lecz nie 
rozwiązuje sedna problemu.

- Projekt nie przewiduje zmia-
ny dotychczasowych zasad ustala-
nia opłaty legalizacyjnej, a zmia-
ny w prawie powinny iść właśnie 
w tym kierunku, bowiem obec-
ne stawki są niesprawiedliwe. Tyle 
samo trzeba zapłacić za legaliza-
cję nowo budowanej willi (50 tys. 
zł), co za wykonanie niewielkiej 
rozbudowy budynku mieszkal-
nego, np. o jedno pomieszczenie. 
Opłaty powinny być uzależnione 
od skali i rodzaju robót budowla-
nych, z tendencją do ich zmniej-
szenia, aby umożliwić więcej lega-
lizacji obiektów - powiedział nam 
Powiatowy Inspektor Nadzoru 
Budowlanego.

Przybywa 
przyłączy gazowych
Pomimo okresu zimowego 
trwa gazyfi kacja miasta i co-
raz więcej instytucji, przed-
siębiorstw oraz odbiorców in-
dywidualnych przechodzi na 
ogrzewanie gazowe, rezygnu-
jąc z węgla i oleju opałowego.

W zeszłym roku pra-
cownicy fi rmy Mirosława 
Wójcickiego, zajmującej się 
zakładaniem instalacji ga-
zowych, dokonali kilkudzie-
sięciu przyłączy w różnych 
dzielnicach miasta. W tym 
roku rozpoczęli budowę no-
wego przyłącza w uliczce 
prowadzącej od Staszica do 
Gimnazjum nr 2. Aby nie 
zdejmować z całego odcin-
ka drogi trelinki, wykonano 
przecisk pod jezdnią. Wcze-
śniej musieli jednak spraw-
dzić, jakie urządzenia są 
zainstalowane w pasie dro-
gowym, aby ich nie uszko-
dzić. 

Po zakończeniu prac i 
oddaniu odcinka do eksplo-
atacji musi on zostać zinwen-
taryzowany na mapie geode-
zyjnej, tak aby przy kolejnych 
pracach na tej drodze nie zo-
stał uszkodzony przez inne 
ekipy budowlane. (jw)

Rewolucyjne zmiany 
w Prawie budowlanym
Wszyscy, którzy planują budowę lub przebudowę domu, dużą inwestycję, a nawet niewielkie prace w działkowej altanie, 
będą mieli łatwiej. W czwartek 15 stycznia sejm przyjął nowelizację ustawy Prawo budowlane, która znacznie ogranicza 
formalności poprzedzające samą budowę.

Wybudowanie takiego domu wymagało od pani Iwony roku załatwiania formalności
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Ferie na półmetku

Pierwszy tydzień ferii zimo-
wych za nami. Podczas dwuty-
godniowej przerwy od nauki 
szkolnej Miejski Ośrodek Kul-
tury w Boryszewie przygotował 
dla najmłodszych masę atrakcji.

Zajęcia dla dzieci w wieku od 6 
do 12 lat odbywały się przez cały 
ubiegły tydzień. W ramach akcji 
Zima w Mieście najmłodsi wy-
brali się na wycieczkę na Wiej-
ską, aby zwiedzać Sejm i Senat. 
Spotkali się z panią psycholog, 
brali udział w warsztatach edu-
kacyjno-sportowych, prowa-
dzonych przez Macieja Brażu-
ka i zawodniczki drużyny rugby 
RC Orkan Tygrysice Sochaczew. 
Uczestniczyli również w wer-
nisażu prac Mirosławy Łękaw-
skiej, spotykali się z artystami i 
instruktorami - tańca, plastyki, 
muzyki, teatru.

Zwieńczaniem pierwszego 
tygodnia ferii był bal karnawało-

wy, który odbył się w ubiegłą so-
botę. Dzieci doskonale bawiły się 
na scenie i na parkiecie. Opra-
wę muzyczną imprezy przygo-
tował DJ Witold Badaj. Spośród 
licznych gier i zabaw przygoto-
wano także specjalny konkurs 
na najlepsze przebranie na balu. 
Zwyciężył w nim jeden z naj-
młodszych uczestników, który 
przebrał się za smoka.

W drugim tygodniu ferii w 
boryszewskim MOK odbywają 
się z kolei warsztaty Studia Tań-
ca. Pod okiem instruktorów Ani-
ty Wójcik, Dawida Żakowskiego 
i Ewy Osińskiej dzieci przygo-
towują się do koncertu karna-
wałowego, który odbędzie się w 
czwartek 5 lutego. 

Jolanta Kawczyńska dzięku-
je rodzicom, którzy podczas tego-
rocznych ferii w mieście wspól-
nie ze swoimi pociechami brali 
udział w zajęciach przygotowa-
nych przez MOK. (mf)

Od 19 stycznia w Miejskiej 
Bibliotece Publicznej w So-
chaczewie trwają zajęcia 
przygotowane z myślą o 
dzieciach spędzających fe-
rie zimowe w mieście. 

Pierwszy tydzień ferii obfi -
tował w zajęcia plastyczno-
-językowe. Było tworzenie 
prac plastycznych w opar-
ciu o tekst literacki Tove 
Jansson pt. „Zima Mumin-
ków”. Dzień Babci i Dziad-

ka zorganizowano wspólnie 
ze szkołą języków obcych 
Helen Doron. Na najmłod-
szych czekało mnóstwo 
atrakcji przygotowanych 
w języku angielskim - były 
gry, zabawy, zgadywanki i 
wspólne śpiewanie. 

W minionym tygodniu 
odbyła się także wyciecz-
ka do sochaczewskiego mu-
zeum, gdzie dzieci zwiedza-
ły pokonkursową wystawę 
szopek oraz zajęcia tanecz-

no-rytmiczne z instrukto-
rem tańca Moniką Osiecką-
-Jaworską. 

Równie bogaty jest pro-
gram na kolejny tydzień fe-
rii. We wtorek 27 stycznia w 
wypożyczalni dla dzieci od-
będą się zajęcia z origami, 
które poprowadzi Zofi a Szy-
dełko. Kolejnego dnia naj-
młodsi będą mogli zobaczyć 
przedstawienie pod tytułem 
„Magiczny miód” w wyko-
naniu warszawskiego Te-

atru Lalek Igraszka. Przed-
ostatniego dnia ferii zajęcia 
poprowadzi Łukasz Kuciń-
ski, sochaczewski rysownik 
komiksów. Ostatni dzień fe-
rii zakończą przyrodnicze 
zgadywanki. Ponadto przez 
cały czas w bibliotece dzieci 
mogą skorzystać z gier sto-
likowych i planszowych, x-
-boxa, posłuchać głośnego 
czytania fragmentów ksią-
żek oraz skorzystać z kom-
putera. (Ka) 

20 stycznia w sali gimna-
stycznej Szkoły Podstawo-
wej nr 3 odbył się rodzinny 
piknik „Zima w mieście - 
lato w sercach”. 

Już od wczesnych godzin po-
rannych aż do godziny 19 na 
najmłodszych czekała moc bez-
płatnych atrakcji. Dzieci mo-
gły skorzystać m.in. ze słodkiej 
kuchni, gdzie własnoręcznie 
przygotowywały naleśniki, go-
fry czy kolorowe kanapki. Nie 

zabrakło kącika plastycznego, 
dmuchanego zamku, klocków 
i strefy bobasa z mnóstwem pi-
łeczek. Były też stoiska z kon-
solami do gier oraz auta zdal-
nie sterowane. Miłośnicy gry na 
perkusji mogli podszkolić swo-
je umiejętności pod okiem mu-
zyka Daniela Wernera, na co 
dzień współpracującego z ze-
społem Partycji Markowskiej. 

Wtorkowy dzień upływał nie 
tyko pod znakiem zabawy. W go-
dzinach popołudniowych odbyły 
się warsztaty profi laktyczne, któ-
re miały na celu uświadomienie, 
jakie konsekwencje wynikają z 
picia alkoholu, zażywania narko-
tyków czy dopalaczy. 

- Ideą dzisiejszego dnia jest 
połączenie przyjemnego z poży-
tecznym. Wykorzystujemy różne 
elementy do pracy profi laktycznej. 
Jest Xbox, alkogogle czy prezenta-
cja multimedialna, a wszystko po 

to, by pokazać młodemu człowie-
kowi, jak tragicznie może zakoń-
czyć się przyjmowanie używek. 
Ponadto chcemy zachęcić mło-
dzież do brania odpowiedzialno-
ści za własne życie i zdrowie - mó-
wił organizator przedsięwzięcia 
Andrzej Piasecki z Kuźni Arty-
stycznej „Kulturobranie” z Gdyni. 
Patronat nad wtorkową imprezą 
objął burmistrz Piotr Osiecki. (Ka)

Jesteśmy już na półmetku 
ferii zimowych. Jak co roku 
w Miejskim Ośrodku Kultu-
ry przy ul. Żeromskiego 8 
czterdziestoosobowa gru-
pa dzieci w wieku 7 – 12 lat 
bierze udział w zajęciach 
pn. „Zima w mieście 2014”. 

W pierwszym tygodniu dzie-
ci miały możliwość zapozna-
nia się z tajnikami sztuki te-
atru, plastyki, poznały układy 
taneczne do swoich ulubionych 
utworów muzycznych. Nie za-
brakło także zabaw na lodo-
wisku, na które dzieci chodzą 
dwa razy w tygodniu, jak rów-
nież emisji ulubionych fi lmów 
tj. „Gang Wiewióra” i „Uwol-
nić Smoka”. Były także z wizytą 
w Komendzie Powiatowej Pań-
stwowej Straży Pożarnej, gdzie 
pod okiem strażaków mia-
ły okazję obejrzeć sprzęt i po-
mieszczenia strażnicy, wsiąść 
za kierownicę wozu strażac-

kiego. Poza tym panowie zor-
ganizowali z udziałem naszych 
dzieci pokaz ratownictwa me-
dycznego. Tradycyjnie grupa z 
MOK-u zwiedziła ciekawe wy-
stawy w Muzeum Ziemi Socha-
czewskiej i Pola Bitwy nad Bzu-
rą. Dzieci chętnie podziwiały 
pokonkursową wystawę szo-
pek bożonarodzeniowych, wy-
konanych przez sochaczewian.

Nie mniejsze atrakcje cze-
kają na naszych podopiecz-
nych w drugim tygodniu ferii. 
Oprócz  pouczających spotkań 
z psychologiem, dalej będzie-
my ćwiczyć swoje umiejętno-
ści  jazdy na łyżwach, a zmę-
czeni posilimy się słodkimi 
bułeczkami z ciepłą herbatką.  
Jednak najbardziej oczekiwa-
na przez dzieci jest wycieczka, 
na którą wybieramy się w śro-
dę. Dokąd? Niech to pozosta-
nie niespodzianką dla naszych 
podopiecznych. 

MOK, ul. Żeromskiego 8

W Miejskiej Bibliotece ferie po polsku i po angielsku

Bal karnawałowy na koniec 
pierwszego tygodnia ferii

Naleśniki, klocki i perkusja 
przeciw uzależnieniom

Taniec, plastyka i sztuka 
w MOK Żeromskiego
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Na zaproszenie posła Ma-
cieja Małeckiego do Socha-
czewa przyjedzie kandydat 
na prezydenta RP dr An-
drzej Duda. Spotkanie z nim 
odbędzie się w czwartek 29 
stycznia o godz. 18.00 w so-
chaczewskich kramnicach. 

Tematem spotkania będzie 
sytuacja Polski - gospodar-
cza, polityczna i społecz-
na oraz program Andrzeja 
Dudy na jej poprawę.

Andrzej Duda to dok-
tor prawa, nauczyciel akade-
micki, wiceminister sprawie-
dliwości w rządzie Jarosława 
Kaczyńskiego, podsekretarz 

stanu w Kancelarii Prezyden-
ta Lecha Kaczyńskiego i jeden 
z jego najbliższych współpra-
cowników, były członek Try-
bunału Stanu, poseł na Sejm 
VII kadencji, obecnie depu-
towany do Parlamentu Euro-
pejskiego VIII kadencji. 

Niezwykle miłe spotkanie 
miało miejsce w piątek, 23 
stycznia 2015 w Gminnej 
Bibliotece Publicznej w No-
wej Suchej. Tego dnia od-
była się lekcja komiksowa, 
którą poprowadził Łukasz 
Kuciński.

Razem dyskutowaliśmy, ry-
sowaliśmy, wymyślaliśmy i 

dobrze się bawiliśmy. Tema-
tem przewodnim były oczy-
wiście komiksy. Jednak po 
wspólnej zabawie bonuso-
wo znalazł się czas na pre-
zentację obrazów Bofzina o 
tajemniczym tytule: „Ryso-
wanie Literami”.

Było naprawdę miło!

Bofzin

Magdalena Kaźmierczak
Kierownik GBP w Kątach

Ojciec Święty otrzymał od nas 
książkę, w której opublikowane zo-
stały prace plastyczne, nagrodzo-
ne w konkursie, zorganizowanym 
przez Gminną Bibliotekę Publicz-
ną w Kątach we współpracy z Ze-
społem Szkół oraz parafi ą p.w. św. 
Jana Chrzciciela w Kątach. Prace 
dzieci i młodzieży miały formę ko-
miksu, który przedstawiał życie św. 
Jana Pawła II. 

Obok komiksu w książce zna-
lazły się informacje na temat gmi-
ny Sochaczew, parafi i, Gminnej Bi-
blioteki Publicznej oraz Zespołu 
Szkół w Kątach. Do książki dołą-
czony został również list, w którym 
jego sygnatariusze (władze gmi-
ny, radni, nauczyciele oraz wszyst-
kie osoby, które pragnęły podpisać 
się pod listem) dziękowali Papie-
żowi Franciszkowi za kanonizację 
naszego Wielkiego Rodaka - Jana 
Pawła II. 

Od momentu wysłania daru 
do Watykanu minęło zaledwie kil-
ka tygodni i oto, ku naszej rado-
ści, otrzymujemy odpowiedź - list, 
opatrzony pieczęcią watykańskie-
go Sekretariatu Stanu, pod którym 
swój podpis złożył Asesor Sekre-
tariatu Mons. Peter B. Wells. Oto 

treść listu, kierowanego do wójta 
gminy Mirosława Orlińskiego:

„Szanowny Panie!
W imieniu Jego Świąto-

bliwości Franciszka dzięku-
ję Panu, a za Jego pośrednic-
twem Mieszkańcom Gminy 
Sochaczew, przede wszystkim 
dzieciom i młodzieży ze szkół 
w Kątach, Feliksowie, Gawło-
wie i Wymysłowie, a także Pra-
cownikom Gminnej Bibliote-
ki Publicznej w Sochaczewie za 
nadesłany list i zawarte w nim 
wyrazy jedności i radości z ka-
nonizacji Ojca Świętego Jana 
Pawła II.

Chciałbym w tym miejscu 
przytoczyć słowa Jana Pawła II za-
warte w napisanym przez Niego 
Tryptyku Rzymskim: „Non omnis 
moriar (nie wszystek umrę). To co 
we mnie niezniszczalne, teraz staje 
twarzą w twarz z Tym, który Jest”. 
Tak, teraz stoi twarzą w twarz z 
Tym, który Jest! Uroczyście stwier-
dził to Kościół poprzez Jego kano-
nizację w dniu 27 kwietnia br. Trze-
ba więc, aby w sposób szczególny 
Jego Rodacy, którzy oprócz słusz-
nej dumy, że Syn Narodu Polskie-
go został świętym, odpowiedzial-
nie przejęli bogatą spuściznę Jego 
nauczania pozostawioną Kościoło-

wi, a przede wszystkim Kościoło-
wi w Polsce.

Na owocny trud czerpania z 
tej spuścizny Jego Świątobliwość 
przesyła wszystkim swe błogo-
sławieństwo.”

Wraz listem otrzymaliśmy 
obrazek - reprodukcję grafi ki ze 
sceną Bożego Narodzenia. Opra-
wione w ramy kopie tego wyjąt-
kowego listu będzie można zo-
baczyć w kościele w Kątach, w 
Urzędzie Gminy Sochaczew, w 
Gminnej Bibliotece Publicznej 
oraz Zespole Szkół w Kątach, a 
także w szkołach w Feliksowie, 
Gawłowie i Wymysłowie.

W ubiegłym tygodniu prze-
wodniczący Rady Nadzor-
czej Spółdzielni Miesz-
kaniowej L-W, Stanisław 
Szulczyk, za pośrednic-
twem gazety, poinformo-
wał spółdzielców i czytel-
ników, że w spółdzielni nie 
ma konfl iktu. Odpowiada-
my na to oświadczenie.

Redakcja „ZS” nie ma zamiaru to-
czyć wojny ze spółdzielnią, która, 
jak twierdzi pan Stanisław Szul-
czyk, rzetelnie wykonuje swoje 
obowiązki. Dlatego w poprzed-
nim wydaniu zamieściła nade-
słane oświadczenie. Nie kwestio-
nujemy rzetelnej pracy SM L-W, 
co tak naprawdę leży w jej obo-
wiązkach. Przenieśliśmy jedynie 
na papier nastroje panujące wśród 
spółdzielców po zapowiedzi pod-
wyżki. Przedstawiliśmy także ku-
lisy sporu, jaki od kilku miesięcy 
ma miejsce między Radą Nad-
zorczą, a odwołanym z funkcji 

prezesem Stanisławem Dziekoń-
skim. Spółdzielnia nie chce tego 
nazywać konfl iktem, choć jest to 
uniwersalne słowo na określenie 
sytuacji,  „w której co najmniej 
dwóm podmiotom w pewnym 
miejscu i czasie zostały ujawnio-
ne i przeciwstawione kolidujące 
ze sobą intencje, niezgodne cele, 
sprzeczne interesy”. Tak brzmi 
jedna z defi nicji konfl iktu. A 
przecież nie można zakwestiono-
wać rozbieżnych stanowisk Rady 
Nadzorczej i byłego prezesa, sko-
ro SM oddaje sprawę do prokura-
tury, a Stanisław Dziekoński nie 
zgadza się z zarzutami i głośno to 
artykułuje. I to było przedmiotem 
tekstu, jaki pojawił się na począt-
ku roku w naszej gazecie. 

Mam nadzieję, że to wyja-
śnienie zakończy spór o słowa 
między redakcją a Radą Nadzor-
czą SM L-W, bo, jak zaznaczyłam 
na wstępie, intencją gazety nie jest 
wywoływanie konfl iktów.

Jolanta Sosnowska 

W środę 21 stycznia około go-
dziny 10.50 na ulicy 1 Maja 
zdarzył się tragiczny wypadek.

Idący chodnikiem mężczyzna, 
po wejściu na pasy, z niewiado-
mych przyczyn stracił równo-
wagę i przewrócił się, uderzając 

twarzą o asfalt. Mężczyzna był 
nieprzytomny, a wokół głowy 
leżącego zaczęła tworzyć się ka-
łuża krwi. Na miejsce zdarzenia 
wezwano karetkę pogotowia. 
Ratownicy medyczni opatrzy-
li poszkodowanego i przetrans-
portowali do szpitala. (jw)

17 stycznia w Miejskim 
Ośrodku Kultury w Socha-
czewie przy ul. Żeromskie-
go 8 odbył się wspaniały 
koncert, złożony z najpo-
pularniejszych i najpięk-
niejszych arii i duetów z 
najsłynniejszych oper i 
operetek. 

Tego wieczoru sala widowi-
skowa MOK wypełniła się 
miłośnikami muzyki kla-
sycznej i operetkowej. Wi-
downia miała okazję po-
znać artystów wrocławskich 
scen muzycznych: Katarzy-
nę Staroń, Emilię Zawiszę, 
Klaudynę Wąsiewicz oraz 
Jędrzeja Tomczyka.

Atmosfera koncertu 
urzekła słuchaczy i wpro-
wadziła ich w świat lekki, 

melodyjny a jednocześnie 
żartobliwy. Najlepiej świad-
czą o tym bisy oraz  odśpie-
wane wspólnie z widownią 
utwory „Usta milczą, dusza 
śpiewa” czy jedna z najsłyn-
niejszych pieśni neapolitań-
skich – „O sole mio”. 

List od papieża
Niecodzienną korespondencją mogą poszczycić się mieszkańcy gminy Sochaczew. 
Wójt Mirosław Orliński otrzymał list z Watykanu, będący odpowiedzią na przesyłkę, 
jaką w grudniu minionego roku przedstawiciele gminy wysłali do Papieża Franciszka.

Komiksy w Nowej Suchej Świat operetki w MOK

Andrzej Duda, kandydat 
na prezydenta, w Sochaczewie

Nie wywołujemy konfl iktów

Wypadek na 1 Maja
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W czasie Gali Mistrzów 
Sportu (połowa lutego) bur-
mistrz wręczy nagrody i 
wyróżnienia tym, którzy w 
największym stopniu za-
angażowali się w promo-
cję sportu, zdrowego sty-
lu życia, wrócili do domów 
z medalami i tytułami mi-
strzowskimi.

Najbardziej emocjo-
nującą częścią Gali Mi-
strzów Sportu będzie 
zapewne ogłoszenie wyni-
ków dwóch plebiscytów na 
Sportowca i Trenera 2014 
Roku. 13 stycznia na spe-
cjalnym portalu http://ple-
biscyt.sochaczew.pl/ ru-
szyło otwarte głosowanie. 

Każdy może wskazać, jego 
zdaniem, najlepszego, naj-
bardziej skutecznego, naj-
bardziej utytułowanego i 
szanowanego w środowi-
sku sportowca lub trenera. 
Do wyboru mamy 10 no-
minowanych sportowców 
i 5 kandydatów do tytułu 
Trenera Roku. Głosowa-

nie zakończy się 6 lutego o 
północy.

W ubiegłotygodniowym 
wydaniu gazety prezento-
waliśmy sylwetki nomino-
wanych trenerów oraz listę 
10 sportowców startujących 
w plebiscycie. Dzisiaj przed-
stawiamy ich sylwetki.

Trwa głosowanie na 
Sportowca i Trenera 2014 

Kamil Bartosiewicz 
- Klub Sportowy Bzura Chodaków
Najlepszy piłkarz lidera IV-ligowego 
zespołu Bzury Chodaków grający na pozycji 
pomocnika. Współtwórca sukcesu drużyny, 
która aktualnie zajmuje pozycję lidera tabeli. 

Swoje umiejętności szkolił w drużynie ŁKS Łódź, jednak to w 
sochaczewskim klubie odnosi największe sukcesy.

Elżbieta Brzustowska 
- Rugby Club Orkan Sochaczew
Od 13 lat związana z sochaczewskimi Tygrysi-
cami. Wielokrotna medalistka Mistrzostw Polski 
Kobiet w Rugby 7 i zdobywczyni wielu indywi-
dualnych nagród.  W roku 2014 wraz z drużyną 

wywalczyła IV miejsce Mistrzostw Polski Kobiet w Rugby 7. Dzięki 
swojej pracy powoływana do Reprezentacji Polski Seniorek.

Maciej Cichocki - UKS Orkan-Judo
Trener i czynny zawodnik UKS Orkan-Judo. 
Aktualny Mistrz Polski Form KATA. W Mistrzo-
stwach Polski Seniorów wywalczył IX miejsce. 
Zaangażowany również w przygotowanie 
obchodów 50-lecia klubu.

Katarzyna Grzybowska 
- Sochaczewski Klub Tenisa Stołowego
Brązowa medalistka Drużynowych Mistrzostw Europy, 
zdobywczyni złotego medalu I i II Grand Prix Polski 
Seniorów i srebrnego medalu w grze podwójnej w 
Grand Finals GAC group ITTF World Tour.

Kacper Kamiński 
- Sochaczewski Klub Motorowy „SZARAK”
Mistrz Polski w Motocrossowych Mistrzostwach 
Polski w klasie Quad Open.

Dawid Plichta 
- Rugby Club Orkan Sochaczew
Wicemistrz Europy Dywizji  1 B, Wicemistrz 
Polski Seniorów w Rugby 7, zdobywca VI 
miejsca w rozgrywkach Ekstraligi Rugby 15.

Bartosz Ponichtera 
- Sochaczewskie Centrum Sportów Walki
I miejsce w Otwartym Pucharze Polski Junio-
rów, II miejsce w Międzynarodowym Turnieju 
Judo, I miejsce w Otwartych Mistrzostwach 
Powiatu Mińskiego w Judo, reprezentant Polski 

w Pucharze Europy Judo Juniorów.

Alicja Ulicka - UKS „Dwójka”
Złota medalistka Ogólnopolskich Zawodów 
Pływackich z Okazji Święta Niepodległości, 
dwukrotna brązowa medalistka VI Zimowych 
Mistrzostw Polski w Ratownictwie Wodnym, 
wielokrotna medalistka Grand Prix Polski w 

kat. Młodzik, dwukrotnie czwarta podczas Międzywojewódzkich 
Mistrzostw Młodzików na 100 i 200 m. stylem grzbietowym.

Kajetan Wilczak - UKS „Dwójka”
Trzykrotny złoty medalista Ogólnopolskich 
Zawodów Pływackich z Okazji Święta 
Niepodległości, fi nalista Letnich Mistrzostw 
Polski w Pływaniu Juniorów.

Tomasz Gasik 
- Rugby Club Orkan Sochaczew
Czołowy zawodnik seniorskiej drużyny 
Rugby Club Orkan Sochaczew. Regularnie 
powoływany do Reprezentacji Polski Seniorów 
w Rugby 15. W roku 2014 był jednym z najlepiej 

punktujących i najbardziej wyróżniających się zawodników 
podczas meczów rozgrywanych w ramach Pucharu Europy 
Narodów, jak również podczas spotkań Ekstraligi Rugby. Swoją 
pasją do rugby zaraża wielu młodych adeptów tej dyscypliny 
sportu - w Szkole Podstawowej nr 4 wprowadzono zajęcia „W 
Rugby Graj i Wygrywaj”, które cieszą się ogromną popularnością.

Nominowani do tytułu Sportowca Roku 2014:

Już wkrótce wybierzemy sochaczewskiego Sportowca i Trenera Roku, poznamy też 
nazwiska kilkudziesięciu stypendystów burmistrza, którzy w 2014 roku sięgnęli po 
najwyższe laury w kilku sztandarowych dla miasta dyscyplinach. 
Ratusz po raz trzeci ogłosił swój plebiscyt.

1. Bronisław Gawrylczyk 

- Sochaczewski Klub Tenisa Stołowego
2. Jakub Seklecki 
- Rugby Club Orkan Sochaczew

3. Jerzy Szymański - UKS Orkan-Judo
4. Artur Wrzesiński - SKM „SZARAK” 
5. Robert Wilk 

- Klub Sportowy „Bzura Chodaków”

Przypominamy nominowanych do tytułu Trenera Roku 2014:

15 stycznia, w Miejskim 
Ośrodku Kultury w Socha-
czewie przy ulicy Chopina 
101 miało miejsce niezwy-
kłe wydarzenie - odbył się 
koncert charytatywny, 
którego dochód był w cało-
ści przeznaczony na wspar-
cie leczenia i rehabilitację 
chorego na białaczkę Kac-
perka. Tego dnia wszyscy 
byliśmy bliżej siebie.

Dzięki zaangażowaniu pra- 
cowników Miejskiego 
Ośrodka Kultury oraz na-
uczycieli z Miejskiego 
Przedszkola nr 6, scholi z 
parafi i św. Józefa Robotni-
ka, grupy teatralnej „Re-
kwizyt”, grupy OPEN DAY 
z projektu „Sochaczew Roz-
śpiewany”, udało się stwo-
rzyć wspaniałą imprezę, 
która na długo pozostanie 
w sercach uczestników. Nad 
całością przedsięwzięcia 
czuwały szczególnie An-
gelika Wałczuk - nauczy-
cielka przedszkola i Anna 
Sobkowicz, kierownik cho-
dakowskiego domu kultury. 
Ogromne podziękowania 
należą się wszystkim, któ-
rzy bezinteresownie poma-
gali przy organizacji kon-
certu. 

W koncercie wzięły 
udział wszystkie przedszko-

laki. W ten sposób uczymy 
dzieci dzielenia się dobrem 
z tymi, którzy tego najbar-
dziej potrzebują. Rodzice 
również czynnie włączyli się 
do naszej akcji, wystarczyło 
zakupić bilecik - gwiazdkę 
przygotowaną przez przed-
szkolaki.

Z całego serca podzięko-
wania kierujemy do Rodzi-
ców dzieci uczęszczających 
do Miejskiego Przedszkola 
nr 6 w Sochaczewie. Po raz 
kolejny udowodniliście, że 
zawsze możemy na Was li-
czyć. Dziękujemy za oka-
zane serca i wszystkie dat-
ki, które w całości zostały 
przekazane na ręce mamy z 
przeznaczeniem na leczenie 
i rehabilitację Kacperka.

Dzięki hojności ludzi 
dobrej woli udało nam się 
zebrać kwotę 3.062 zł. Jeste-
ście z nami od lat podczas 
koncertów charytatywnych, 
aukcji rzeczy używanych, 
zbiórki żywności i zabawek 
dla dzieci potrzebujących. 
Wspieracie nas w zbiór-
kach makulatury, nakrętek, 
,,Góry grosza’’, ,,Szlachet-
nej paczki’’ itp. Nie pozosta-
je nam nic innego jak tylko 
życzyć Kacperkowi szybkie-
go powrotu do zdrowia. 

Pracownicy 
Przedszkola nr 6

Prezent dla Kacperka

Wyścigi stonóg, rzuty do 
celu, slalom to tylko nie-
które zabawy, w jakich 
mogły wziąć udział dzieci 
na Lodowisku Miejskim. 
Nagrodą były bezpłatne 
wejściówki na lodowisko, 
dyplomy, słodycze i nagro-
dy rzeczowe. 

Zapraszamy na kolejne spo-
tkanie na Lodowisku Miej-
skim w środę 28 stycznia o 
godz. 13.00. Tym razem w 
programie wybory najlep-
szych tancerzy „Parami do 
celu”, „Bazy”- zabawa po-
legająca na możliwie jak 
najszybszym przejechaniu 
przez wyznaczone bramki 

w odpowiedniej kolejności; 
strzały na bramkę, slalom. 
Zachęcamy też do przebra-
nia się w stroje - tematyka 
przebrań dowolna.

Dziękujemy dzieciom, 
które wystąpiły w naszym 
fi lmiku, a byli to: Liwia 
Szymańska, Oskar Zbiń-
kowski, Bartłomiej Temp-
czyk, Mikołaj Sztark, Karol 
Tempczyk, Natalka Hoyer, 
Ola Jurkiewicz, Sylwia Sała-
cińska. 

Zapraszamy do obejrze-
nia zdjęć i fi lmików z lo-
dowiskowej zabawy na na-
szym profi lu na Facebooku.

Renata Kubik
MOSiR Sochaczew

Lodowe zabawy dla dzieci
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Sebastian Stępień

W powiecie nadal trwa uzu-
pełnianie składu rady po li-
stopadowych wyborach. 
Agata Kalińska objęła man-
dat jako kolejna osoba z naj-
większą liczbą głosów na 
liście Sochaczewskiego Fo-
rum Samorządowego. Przy-
pomnijmy, że Piotr Osiecki i 
Marek Fergiński złożyli man-
daty w związku z objęciem 
funkcji burmistrza i jego za-
stępcy. Dariusz Dobrowolski, 
który powinien wejść do rady 
powiatu na jedno ze zwol-
nionych miejsc, został dru-
gim zastępcą burmistrza. W 
tej sytuacji mandat przypadł 
Agacie Kalińskiej, od któ-
rej ślubowanie odebrał prze-
wodniczący rady Andrzej 
Kierzkowski. Radni uchwa-
lili również korekty w skła-
dach komisji stałych, co jest 
związane ze zmianą składu 
rady. 

W kolejnej uchwale rad-
ni zdecydowali o powierzeniu 
Monice Wideńskiej rozlicza-
nia diet wyjazdowych. Jak wy-
jaśnił przewodniczący Kierz-
kowski, pozwoli to uniknąć 
zamieszania z rozliczaniem 
paliwa za wyjazdy związa-
ne z pełnioną funkcją. Radni 
uchwalili również zmiany w 
Wieloletnim Planie Finanso-

wym powiatu. Chodzi głów-
nie o urealnienie kosztu re-
montu ulicy Staszica. 

Podczas sesji głos zabrała 
Maria Olędzka, dyrektor so-
chaczewskiego sanepidu. Od-
niosła się ona do sytuacji w 
placówce, po tym jak z po-
czątkiem roku doszło do za-
mknięcia laboratorium bada-
nia wody.

- Pragnę uspokoić miesz-
kańców, że nasza placówka 
działa i nadal monitoruje stan 
wodociągów. Wydłużyła się 
procedura uzyskania wyni-
ków. Nasi pracownicy pobie-
rają próbki i przesyłają je do 
zbadania do Płocka. Zamiast 
uzyskać odczyt na miejscu w 

Sochaczewie, musimy czekać 
na wyniki - wyjaśniła dyrektor 
Olędzka.

Tadeusz Głuchowski 
przedstawił sprawozdanie o 
średnich pensjach pracowni-
ków oświaty. Zaznaczył, że od 
5 lat pensja zasadnicza nie ule-
gła zmianie, a ostateczne wy-
płaty dla nauczycieli wynika-
ją z rozmaitych dodatków, jak 
choćby dodatek motywacyj-
ny. Jak się okazuje, nauczycie-
le w powiecie sochaczewskim 
zarabiają blisko 5 proc. więcej 
od średniej krajowej. Oznacza 
to, że o ile nauczyciel dyplomo-
wany zarabia w Polsce średnio 
5 tys. zł, to w powiecie socha-
czewskim jego pensja wynosi-

ła 5,514 zł. 
Radny Ryszard Kacprzak 

wystąpił z dwoma wnioska-
mi. Zwrócił się do Powiato-
wego Zarządu Dróg o spożyt-
kowanie zaoszczędzonych do 
tej pory, w związku z łagodną 
zimą, środków na dokonanie 
przeglądu stanu dróg powia-
towych, a także o przekazanie 
radnym mapy ze szczegóło-
wym wykazem tych dróg. 

- Dla części z nas to pierw-
sza w życiu kadencja i dopiero 
zaczynamy reprezentować in-
teresy mieszkańców w radzie 
powiatu. Nie jesteśmy jesz-
cze zorientowani, na które do-
kładnie drogi możemy mieć 
wpływ. Taka mapa znacznie 
ułatwiłaby nam pracę - argu-
mentował Ryszard Kacprzak.

Sesję zakończyło sprawoz-
danie z prac w okresie mię-
dzysesyjnym, które złożyła 
starosta Jolanta Gonta. Jak po-
informowała, udało się wpro-
wadzić system łączności mię-
dzy wydziałem rolnictwa, a 
wydziałem geodezji. Ta drob-
na zmiana jest o tyle ważna, że 
osoby ubiegające się o pozwo-
lenie na wycinkę lasu, nie będą 
już musiały udawać się do wy-
działu geodezji po mapę, przed 
wizytą w wydziale rolnictwa. 
Całość sprawy będzie zała-
twiana podczas jednej wizyty 
w jednym wydziale.

Justyna N-S. rozesłała do 
mediów oświadczenie, w 
którym kreuje się na nie-
winną osobę skrzywdzo-
ną przez „Ziemię Socha-
czewską”. W związku z 
tym postanowiła zrzec się 
przyznanego jej tytułu So-
chaczewianina 2006 Roku.

Oświadczenie dotarło także 
do naszej redakcji, a stało się 
to zaraz po tym, jak pracowni-
cy Domu Pomocy Społecznej w 
Młodzieszynie opowiedzieli o 
głosowaniu na swoją dyrektor-
kę w plebiscycie na Sochacze-
wianina Roku. O tym, że za-
opatrzeniowiec DPS jeździł od 
kiosku do kiosku kupując cały 
nakład, a pracownice wypeł-
niały zamieszczone w gazecie 
kupony, używając do tego swo-
ich danych, nazwisk pensjona-
riuszy, którzy nie mieli o tym 
pojęcia, a także danych człon-
ków rodzin, żeby nie powtarza-
ły się te same nazwiska. 

Justyna N-S. winą obarcza 
redakcję, podczas gdy ta nie 
miała pojęcia o całej sprawie, 
dopóki nie ujawnili jej pracow-
nicy DPS. I to nie anonimowo, 
a pod nazwiskiem. Chętnie za-
mieścilibyśmy stanowisko au-
torki oświadczenia, dotyczą-
ce okoliczności pozyskiwania 
głosów w plebiscycie, gdyby 
się takowe pojawiło. Nieste-
ty w liście do mediów Justyna 
N-S. ani słowem nie odnosi się 
do tej sprawy. Skarży się nato-
miast, że od roku jest obiektem 
nieustannych ataków ze stro-

ny naszego  tygodnika, który 
jej zdaniem szkaluje oponen-
tów obecnej władzy, a wśród 
tych oponentów jest także ona. 
Czyli „Ziemia Sochaczew-
ska”, w zemście politycznej, 
zapewne na zamówienie bur-
mistrza, wymyśliła sobie całą 
aferę w DPS, podstawiła fał-
szywych świadków, zmanipu-
lowała prokuraturę i jeszcze 
przekupiła pracowników, żeby 
zeznali to, co zeznali. A na ko-
niec namówiła ogólnokrajowe 
media, żeby to wszystko opisa-
ły lub pokazały w telewizji. Aż 
takiej mocy sprawczej nie po-
siadamy.

I jeszcze jedno, gwoli wyja-
śnienia. Redakcja nie zabiegała 
dotychczas o odebranie Justynie 
N-S. tytułu Sochaczewianina 
Roku. Na pewno nie zrobiłaby 
tego sama, bez konsultacji z ka-
pitułą plebiscytu i prawnikami, 
i na pewno nie przed ogłosze-
niem prawomocnego wyroku. 
Dla nas nie jest to bowiem po-
wód do radości, że laureatce pre-
stiżowego tytułu  postawiono 
zarzuty, tymczasowo areszto-
wano i pozbawiono funkcji. Nie 
możemy jednak udawać, tak jak 
to robi Justyna N-S., że w Domu 
Pomocy Społecznej w Młodzie-
szynie nic złego się nie zdarzyło.

Może lepiej niech za ko-
mentarz do wypowiedzi „nie-
winnej, w świetle prawa, oso-
by”, posłużą wpisy internautów 
pod oświadczeniem Justyny 
N-S., zamieszczonym na porta-
lu e-sochaczew.pl

Jolanta Sosnowska 

Nowa radna i inne uchwały

Wypowiedzi internautów pod oświadczeniem 
Justyny N-S zamieszczonym na portalu 
e-sochaczew.pl
bandar: Ucieczka do przodu. Słabiutkie to, żałosne. Tytuł pewnie 
i tak mieli odebrać. „Starania i wkład” - to akurat daje do myślenia. 
[2015-01-17 20:08:]
emerytka: Biedactwo, obraziła się na wszystkich - i słusznie 
bo my (pewnie spora część społeczeństwa) a na pewno 
pensjonariusze też się gniewamy. Jakim trzeba być bezczelnym, 
pozbawionym przyzwoitości kultury i klasy aby tak się zachowy-
wać. Oczerniana, niewinna bezczelność ludzka nie zna granic :-( 
[2015-01-17 20:30:]
Zirgu2: Tylko i wyłącznie Pani „dokonania” sprawiły, że jest Pani 
osobą znaną nie tylko w wymiarze lokalnym, ale wręcz krajowym. 
Proszę więc nie winić gazety, iż przytacza słowa ludzi, którzy 
opisują Pani „dokonania” czy cytują słowa rzecznika prokuratury 
o „monstrualnej skali nadużyć”. Od wybuchu afery minęło raptem 
12 miesięcy, więc biorąc pod uwagę nasz wymiar sprawiedliwości 
na rozstrzygnięcie sprawy trzeba jeszcze trochę poczekać. 
[2015-01-18 09:50:]
wkurzony: Sochaczewianin Roku? To jeszcze gorzej. Kiedyś 
była pani kimś. Teraz, dzięki własnym dokonaniom została pani... 
(tu trzeba wpisać odpowiednie słowo). Zrzeczenie się przyznane-
go kiedyś tytułu to tylko pusty gest. Atak na gazetę jest po prostu 
śmieszny. Czekamy na wyrok sądu. [2015-01-18 11:30:]
fi ołka: Wzruszyłam się. Ocieram łzy jedwabną chusteczką. 
[2015-01-20 10:54:]

Justyna N-S. 
rezygnuje z tytułu

Siedmiu strażaków PSP i 27 
OSP brało udział 15 stycz-
nia w trwającej niemal 3 go-
dziny akcji gaszenia pożaru 
budynku mieszkalnego w 
miejscowości Czerwonka 
Parcel w gminie Sochaczew. 
Jego okoliczności i przy-
czyny nadal ustala policja.

Gdy dwa zastępy z Jednost-
ki Ratowniczo-Gaśniczej Pań-
stwowej Straży Pożarnej w So-
chaczewie przybyły na miejsce 
zdarzenia, pożarem w cało-
ści objęte było poddasze i dach 
domu. Na szczęście mieszkań-
cy opuścili budynek jeszcze 
przed dojazdem służb ratowni-
czych. 

Podczas gdy strażacy przy-
stąpili do gaszenia pożaru, na 
miejsce dojeżdżały kolejne jed-
nostki - zastępy Ochotniczych 

Straży Pożarnych z Wyczółek, 
Nowych Mostek, Antoniewa, 
Niepokalanowa i Paprotni. Po 
zakończonej walce z ogniem 
strażacy przystąpili do prac roz-
biórkowych oraz wynoszenia 
spalonego wyposażenia domu 
na zewnątrz, aby je dogasić. Do 
lokalizacji ewentualnych ukry-
tych ognisk pożaru wykorzy-
stano kamerę termowizyjną.

Na miejsce pożaru przybył 
również wójt Mirosław Orliń-
ski. Jak nam powiedział, stra-

ty dla mieszkańców ratowane-
go budynku są tym dotkliwsze, 
że niedawno został on wyre-
montowany. Tymczasem czę-
ściowemu spaleniu uległ dach, 
całkowicie zniszczone zostało 
poddasze z pokojami mieszkal-
nymi i łazienką, również parter, 
w wyniku gaszenia, został zala-
ny wodą. 

- Zawsze w obliczu nie-
szczęść wspieramy i pomagamy 
naszym mieszkańcom. Nie po-
zostawiamy ich w potrzebie sa-

mych i tak będzie również teraz 
- dodaje wójt Orliński.

W ramach akcji pomoco-
wej wójt i Gminny Ośrodek Po-
mocy Społecznej zwracają się 
z prośbą o wsparcie dla rodzi-
ny, która ucierpiała w tym po-
żarze. Najbardziej potrzebne są 
materiały budowlane na pokry-
cie dachu, wyposażenie łazien-
ki, płyty gipsowe do ścian i su-
fi tów, jak również farby do ich 
malowania oraz łóżka, matera-
ce, pościel i meble.

W sprawie przekazania 
wymienionych rzeczy nale-
ży dzwonić na numer GOPS 
46 864-26-18. Jego pracownicy 
bardzo liczą na pomoc i w imie-
niu poszkodowanej rodziny już 
dziś serdecznie dziękują za oka-
zane serce.

Małgorzata Pałuba

Palił się budynek mieszkalny w Czerwonce Parcel
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W piątek 23 stycznia odbyła się IV sesja rady powiatu sochaczewskiego. 
Podczas trwających niespełna godzinę obrad ślubowanie złożyła radna Agata Kalińska.

Jednym z punktów obrad było złożenie ślubowania przez 
nową radną, Agatę Kalińską
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USŁUGI
 Vertal- żaluzje  
- werticale
-rolety materiałowe
-rolety antywłamaniowe, 
moskitiery.
Producent, montaż, 
VAT, 
tel. 602-736-692, 
604-911-792.

ZS-1

 Złomowanie pojazdów, 
zaświadczenia, odbiór, 
gotówka, 
tel. 46 861-94-66.

ZS-2

 „VIDEOCOLOR” 
WIDEOFILMOWANIE, 
HD, FOTOGRAFO-
WANIE, WESELA, 
PLENERY, 
TEL. 501-350-075.

ZS-3 B,D

 Usługi hydrauliczne 
kompleksowo. 
Nowoczesne 
technologie, przyłącza 

wodno-kanalizacyjne, 
wykopy mini koparką. 
Konkurencyjne ceny. 
Zapraszam - Zakład  
Instalacji Sanitarnych, 
tel. 601-154-847.

ZS-8

 Pranie dywanów 
i tapicerek, 
tel. 608-582-751, 
46 863-57-55.

ZS-9 B,R

 ROLETY, ŻALUZJE, 
VERTICALE, 
MOSKITIERY, 
MARKIZY, REFLEK-
SOLE. DARMAR 
Sochaczew, 
ul. Kochanowskiego 60 
(„Merkury”). 
Największy wybór! 
Najniższe ceny! 
www.darmar-sochaczew.pl 
tel. 46 862-86-07, 
602-459-904.

ZS-13

 Usługi hydrauliczne, 
tel. 662-480-962.

ZS-27 R

 Produkcja ogrodzeń 
betonowych i kręgów, 
montaż ogrodzeń, 
tel. 602-237-335.

ZS-28

 Wywóz szamba, 
tel. 606-374-093.

ZS-38

 Cyklinowanie montaż 
parkietu, schodów, 
tel. 729-547-566.

ZS-42

 Glazura, terakota, 
malowanie, remonty, 
tel. 507-966-469.

ZS-43

 Docieplenia budynków, 
tel. 604-166-988.

ZS-54

 Glazura, terakota, 
kominki, wykończenie 
wnętrz, cyklinowanie, 
parkiety - klinkiery, 
tel. 604-166-988.

ZS-55

 Docieplenia budynków, 
tel. 603-980-459.

ZS-56

 Wykończenia 
wnętrz od A do Z, 
cyklinowanie, parkiety, 
kominki, 
tel. 603-980-459.

ZS-57

 Wylewki agregatem, 
tel. 509-038-623.

ZS-58

 Wylewki betonowe, 
tel. 511-440-509.

ZS-59

 AGD, lodówki, 
tel. 601-344-139.

ZS-72

 Glazura terakota, 
remonty, 
tel. 602-670-035.

ZS-75

 Rozdrabnianie gałęzi 
rębakiem, wycinka 
zakrzaczeń, 
tel. 667-732-751.

ZS-76

 Budowa domów 
jednorodzinnych 
i obiektów „TOM-BUD”, 
tel. 604-635-520.

ZS-91

 Gipsowanie, 
malowanie, 
tel. 696-091-786.

ZS-98

NIERUCHOMOŚCI
 Kwatery pracownicze, 
tel. 602-762-527, 
606-989-590.

ZS-14 B

 Sprzedam mieszkanie, 
36 m2, 2 pokoje,
 2 piętro, centrum, 
tel. 609-765-289.

ZS-60

 Sprzedam magazyn
o pow. 250 m2, na 
działce o pow.380 m2, 
Sochaczew, 
ul. Spartańska, 
tel. 517-370-842.

ZS-61

 M-3 do wynajęcia, 
tel. 795-242-871.

ZS-85

 Działki budowlane 
(media) blisko PKP 
Kornelin, 
tel. 788-236-586.

ZS-86

 Sprzedam dom 
w stanie surowym 
pow. 200 m2, 
Sochaczew-Rozlazłów, 
tel. 604-635-520.

ZS-92

 Sprzedam ziemię 
2,5 ha, plus prąd 
i woda, gmina Iłów, 
Olunin, 
tel.504-438-504.

ZS-93

 Sprzedam działki 
Kuznocin - Sochaczew, 
tel. 609-261-389.

ZS-97

 Sprzedam mieszkanie 
44,44 m2, 3,5 piętra, 
przy ul. Staszica 52a, 
tel. 503-048-486.

ZS-100

 Do wynajęcia 
pomieszczenia 
biurowe, parter, 
80 m2 lub 40 m2 
oraz warsztatowe około 
220-250 m2 + miejsca 
postoju dla TIR, przy 
ul. Spartańskiej 19, 
tel. 602-276-181.

ZS-109

 Kawalerka 
do wynajęcia, 
tel. 784-808-649.

ZS-119

 Magazyn 100 m2 
z placem w centrum 
Sochaczewa tanio 
do wynajęcia, 
tel. 604-970-401.

ZS-121

 Sprzedam działki 
rolno-budowlane 
Janów Ruszki, jedna 
działka zalesiona, 
teren działek uzbrojony, 
tel. 501-236-928.

ZS-122

 Sprzedam mieszkanie 
50 m2, I piętro, lodżia, 
ul. Grunwaldzka, 
tel. 46 862 30 63 
(w godz. 17-20).

ZS-124  

 Do wynajęcia dom 
piętrowy, 
tel. 572-623-320.

ZS-126

 Kwatery pracownicze, 
tel. 500-741-936.

ZS-127

 Do wynajęcia pokój 
z kuchnią, 
tel. 572-623-320.

ZS-128

 Do wynajęcia pokój, 
tel. 500-741-936.

ZS-129

 Sprzedam 
nieruchomość 
o pow. 1405 m2 
w Niepokalanowie, 
ul. M. Kolbe 72 
tel. 602-512-510

ZS-130

ZDROWIE

 Centrum Stomatolo-
giczne „Eldent”, ul. 15 
Sierpnia 1, 862-50-61, 
pon.-pt. 9-19, sob. 9-12. 
Ortodoncja, protetyka 
estetyczna, chirurgia 
stomatologiczna. 
Pełny zakres usług. 

ZS-4

 Lekarz 
specjalista 
dermatolog 
Ewa Brochocka-
-Zegadło. Gabinet 
prywatny Sochaczew, 
ul. Trojanowska 20, 
Tel. 691-513-051.

ZS-10 B

OGŁOSZENIA
DROBNE

 UKŁADANIE 
KOSTKI BRUKOWEJ

 WYNAJEM 
MASZYN 

DO UKŁADANIA


604 66 55 92
668 80 81 89
(46) 863 38 16

Instalacje
elektryczne

 usuwanie awarii 

 domy 
jednorodzinne i obiekty.

Tanio i solidnie 
tel. 534304308

ZS-24

Instalacje 
hydrauliczne

 kotłownie c.o., 
usuwanie awarii: domy 
jednorodzinne i obiekty. 

Tanio i solidnie 
tel. 534-304-308

ZS-25

HURTOWNIA 
ALUMINIUM

LUBIEJEW 3D
96-500 SOCHACZEW

531-778-778
ZS-29 

HURTOWNIA 
POLIWĘGLANU
LUBIEJEW 3D
96-500 SOCHACZEW

604-363-144
ZS-30 

Z TĄ REKLAMĄ 

10% ZNIŻKI

Regulowanie stanów prawnych nieruchomości  Doradztwo na rynku nieruchomości
Bliższe informacje uzyskają Państwo na stronie internetowej kancelarii www.knwk.pl
lub pod nr. telefonu 606 887 650

- Adamowa Góra, gm. Młodzieszyn
- Orłów, Białynin Nowy, gm. Nowa Sucha
- Kolonia Bolimowska, gm. Bolimów

- Stare Budy, gm. Młodzieszyn
- działki budowlane w miejscowości Żukówka, 
   i Altanka, gm. Sochaczew

- budynki mieszkalne na terenie gm. Nowa Sucha 
   oraz Sochaczew

- lokale mieszkalne oraz lokale usługowe 
   w Sochaczewie

- lokal i mieszkania w Sochaczewie ul. Pocztowa

Kancelaria Nieruchomości Wiesław Krześniak
sprzeda po okazyjnych cenach działki w miejscowościach
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Znajdziesz nas na portalu 
społecznościowym Facebook 

https://www.facebook.com/
ziemia.sochaczewska
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OGŁOSZENIA

Kupon dla szukających pracy
Imię: ....................................................................................................
Nazwisko: ..........................................................................................
Treść: ..................................................................................................
...............................................................................................................
Tel:........................................................................................................

LARYNGOLOG
ALERGOLOG

Dr hab. n. med. 
Andrzej Wojdas

■ Konsultacje i porady
■ Badania endoskopowe
    krtani, nosa i zatok
■ Tympanometria
■ Echografia zatok
■ Testy i odczulanie alergii
■ Spirometria

Sochaczew
ul. Żeromskiego 41 A lok. 22

(NZOZ ,,Almed” I piętro)

Przyjęcia
we wtorki i piątki 17 - 20.

Zapisy

46 862-88-92, 
501-44-03-22

KOMPLEKSOWA 
REHABILITACJA 

MEDYCZNA
Sławomir Wojdas

 usprawnianie funkcjonalne 
   metoda PNF
 rehabilitacja neurologiczna 
   i ortopedyczna
 terapia manualna
 masaż leczniczy 
   (segmentalny)
 rozciąganie 
   i autorozciąganie mięśni
 gimnastyka korekcyjna
 Kinesiotaping 
   oraz plastrowanie sztywne

Dojazd do domu
Sochaczew i okolice

Kontakt:

tel. 536-965-706

NZOZ Przychodnia Specjalistyczna
świadczenia również 

w ramach NFZ 
w Poradniach

● Okulistyczna,
   badanie pola widzenia
● Laryngologiczna, 
   badanie słuchu
● Ginekologiczna,
   leczenie nadżerek,
   cytologia, wkładki
● Urologiczna, urofl ometria
● Dermatologiczna,
   badanie i leczenie znamion

oraz pozostałe w Poradniach:
● Ortopedyczna, USG
● Kardiologiczna,
   EKG, ECHO
● Alergologiczna, testy,
   spirometria, 
● USG - Doppler,
   jamy brzusznej,
   tarczycy, węzłów chłonnych,
   urologiczne,
   ginekologiczne,
   ECHO serca, ortopedyczne
● Reumatologiczna
● Gastrologiczna
● Neurologiczna
● Endokrynologiczna
● Diabetologiczna
● Chirurgia ogólna
   i naczyniowa

Ul. Piłsudskiego 16/2A 
(budynek 

JW. Construction)
Rejestracja: 

46 880-70-70 
lub 46 880-70-71

508-351-528

Giełda Pracy
Powiatowy Urząd Pracy w Sochaczewie 

(tel. 46 862-33-93 w. 148 i 149)

Zawsze 

aktualne 

informacje

WWW.ZIEMIA-

SOCHACZEWSKA.PL

 Pensjonat 
„Pod Wierzbami” 
w Ładach, k/Iłowa 
zaprasza na turnusy 
rehabilitacyjne 
i leczenie poszpitalne 
pod opieką kardiologa. 
Możliwość dofi nan-
sowania z PFRON-u 
www.podwierzbami.
com, tel. 24 277-40-71 
601-803-830.

ZS-16

 Prywatny Gabinet 
Psychologiczny 
- Joanna Rojek. 
Psycholog. 
Certyfi kowany 
psychoterapeuta. 
Diagnoza psycholo-
giczna, psychoterapia 
- dorośli, młodzież, 
dzieci. Zapisy pod 
nr. tel. 608-349-658. 
Sochaczew, 
ul. Wąska 7.

ZS-17

 Zofi a Andronik-
-Jalowska lekarz 
specjalista chorób 
płuc. Gabinet prywatny. 
MEDICUS, Sochaczew, 
ul. Medyczna 6 (koło 
szpitala), poniedziałki 
od 16.00, 
tel. 605-551-623.

ZS-50 R

PRACA
 Zatrudnię do elewacji 
dociepleń budynków, 
tel. 511-741-661.

ZS-120

 Firma sprzątająca 
zatrudni pracowników 
do serwisu 
sprzątającego. 
Praca w Sochaczewie 
(mile widziane panie), 
tel. 515-136-755.

ZS-125

NAUKA
 Angielski 
tel. 606-442-736.

ZS-96

Specjalista ds. marketingu, doradca klienta ds. ubezpie-
czeń, telemarketer, pracownik garmażeryjny, kucharz, po-
moc kuchenna, pracownik restauracji, operator maszyn, 
pracownik ochrony, pracownik linii produkcyjnej, ope-
rator wózka widłowego, mechanik maszyn, sprzątaczka, 
mistrz produkcji-ciastowy, kierowca kat. C+E, nauczyciel 
edukacji wczesnoszkolnej, pracownik biurowy.

OFERTY PRACY EURES

AUSTRIA - elektroinstalator, fryzjer damsko - mę-
ski, kucharz-kucharka, kelner-kelnerka, monter instala-
cji gazowej i sanitarnej, malarz budowlany pokojowy, ka-
mieniarz, cieśla, cieśla szalunkowy, dekarz. HISZPANIA 
- animator dziecięcy, animator sportowy. NIEMCY - me-
chanik przemysłowy,  kucharz/kucharka, elektroinstalator/
elektromonter, monter instalacji sanitarnych grzewczych 
oraz klimatyzacji, kierowca C+E w transporcie między-
narodowym, kierowca C+E, kierownik ds. technicznych 
hotelu, kucharz, magazynier, mechanik utrzymania ru-
chu, elektromonter, spawacz WIG, pomocnik opiekuna 
osób starszych, specjalista ds. jakości, spawacz MIG/MAG/
WIG/111/gazowy, pracownik w rolnictwie,  kelner/kelner-
ka, mechanik/mechatronik samochodowy, opiekun osób 
starszych, pomocnik pielęgniarza/ opiekun osób starszych, 
spawacz mag, stylista/stylistka paznokci, doradca klien-
ta w branży kosmetycznej, glazurnik/płytkarz. NORWE-

GIA - kierowca autobusu. WIELKA BRYTANIA - pielę-
gniarka, kierowca C+E HGV, Senior Net So� ware Inżynier, 
opiekun/ka środowiskowa - asystent pielęgniarstwa, opie-
kun osób starszych, szef kuchni. SZWECJA - pracownicy 
do ręcznego czyszczenia i sadzenia lasu, informator.

FINANSE
 Chwilówki z dojazdem 
do klienta, 
tel. 515-644-979.

ZS-95

MOTORYZACJA
 AUTOZŁOMOWANIE: 
przyjmiemy każdy 
samochód, bezpłatny 
odbiór z miejsca 
postoju, zaświadczenia 
do wydziału 
komunikacji od ręki, 
tel. 602-707-332.

ZS-102

RÓŻNE
 Sprzedam wózek 
widłowy RAK,
tel. 501-236-928.

ZS-123

 Do wynajęcia lokal 
20 m2 w centrum 
Sochaczewa, 
ładny, zadbany, 
na biuro, gabinet, 
punkt usługowy. 
Zapraszam. 
tel. 601-980-886

ZS-131 

 rozliczenia roczne - PIT

 księgowość fundacji i stowarzyszeń
 rozliczenie płacowe i ZUS
 doradztwo podatkowe
 wyliczenie zwrotu VAT
 od materiałów budowlanych

pn - pt      8-19
sob    12-19

OGŁOSZENIE
Burmistrza Miasta Sochaczew

o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Sochaczew sporządzanego dla terenu położonego 
przy ul. Kochanowskiego.

Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospoda-
rowaniu przestrzennym (tekst jednolity w Dz. U. z 2012 r. nr 647, z późniejszymi zmianami) 
oraz art. 39 ust. 1 pkt 2, 3, 4 i 5 i art. 40 w związku z art. 46 pkt 1 i art. 54 ust. 2 i 3 ustawy 
z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, 
udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko 
(tekst jednolity w Dz. U. z 2013 r. poz. 1235, z późniejszymi zmianami) zawiadamiam o wyło-
żeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzenne-
go miasta Sochaczew sporządzanego dla terenu położonego przy ul. Kochanowskiego, 
wraz z prognozą oddziaływania na środowisko skutków realizacji tego planu, w dniach 
od 2 lutego 2015 r. do 27 lutego 2015 r. w Urzędzie Miejskim w Sochaczewie, pok. 516 
w godz. od 8.00 do 16.00.

Dyskusja publiczna nad przyjętymi rozwiązaniami w projekcie miejscowego planu  odbędzie 
się w dniu 25 lutego 2015 r. w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie - pok. 516 
(IV piętro) o godz. 14.00.

Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy każdy, kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu 
miejscowego, może wnieść uwagi.

Uwagi należy składać na piśmie do Burmistrza Miasta Sochaczew z podaniem imienia i 
nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, oznaczenia nieruchomości, której 
uwaga dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 13 marca 2015 r.  Złożone uwagi 
zostaną rozpatrzone przez Burmistrza Miasta Sochaczew. 

Burmistrz Miasta Sochaczew
Piotr Osiecki
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Denis Maliszewski
Urodzony 13.01.2015. Waga 

2,900 kg. Wzrost 51 cm.

Małgorzata Jakubczak
Urodzona 14.01.2015. Waga 

2,680 kg. Wzrost 52 cm.

Mikołaj Woźniak
Urodzony 17.01.2015. Waga 

4,630 kg. Wzrost 57 cm.

Jakub Rolicki
Urodzony 19.01.2015. Waga 

3,900 kg. Wzrost 56 cm.

ROZMAITOŚCI

NASZE DZIECI
urodzone w sochaczewskim szpitalu

WEŹ DO DOMU PRZYJACIELA

Je s tem z  mia s t a

Znikn¹³ posterunek, 
kibel pozosta³
Był i nie ma. A przecież w swoim czasie pełnił ważną 
funkcję. Zwłaszcza kiedy w budynku dworca PKP (dziś 
ten lokal jest pusty, do wynajęcia) był wyszynk. Lało się 
piwo z kufl a, zakąszano, a potem... a potem wkraczała 
milicja z pobliskiego komisariatu i było blisko znaleźć na 
24 czy 48 godzin siedlisko!

A ostatnio teren ogrodzili, przyjechali dużą koparą i 
po chwili mały budyneczek obok dworca PKP po byłym 
komisariacie zniknął z powierzchni ziemi. Miejsce wy-
równano, zagrabiono, ale kwiatków nie posadzono! Szko-
da, bo w ten sposób odsłonięto „perłę” naszej zabytkowej 
architektury klasy zerowej, a właściwie dwóch zer, czyli... 
dawną ubikację.

A jest już trochę nadszarpnięta zębem czasu. Mury 
zmurszałe, wykruszone, zabytkowa dachówka (kiedyś 
taka była też na budynku dworcu, ale pewnie komuś była 
bardziej potrzebna, bo ją zdjęto i byle jaką blachą po-
kryto) się sypie, odsłaniając dziury w dachu, betonowe 
schodki prowadzące do niej mocno wykruszone, okna za-
bite dyktą. Tylko zamknięte na kłódkę sfatygowane drew-
niane drzwi jako tako się trzymają, informując tak z jed-
nej (dla pań), jaki i z drugiej (dla panów) strony, że ten 
przybytek czynny jest od godz. 18.30 do 6.30 i od 6.30 do 
18.30 przy pierwszym peronie! Dlaczego takie a nie inne 
godziny?

W każdym razie ten budyneczek też spełniał przez 
lata całe swoją funkcję. Była tam (w męskim) „wyema-
liowana” ściana płaczu (od uryny, albo z ulgi łzy leciały), 
przed którą się stawało i się la, la, lało. Były też dwa sta-
nowiska ze zwykłą dziurą, gdzie aż strach było wchodzić, 
żeby nie zniknąć w czeluściach. Czystość i higienę zapew-
niał szlauch z wodą, którym ktoś od czasu do czasu pole-
wał i chlor grubo sypał, co miało wielki wpływ na krótki 
pobyt w tym przybytku.

Do dziś, na środku dachu, stoi dumny, murowany ko-
min, który te wszystkie ludzkie i chemiczne wyziewy wy-
dalał daleko od siebie w powietrze. Reszta to obraz nędzy 
i rozpaczy, wołający o wsparcie konserwatora albo za-
działanie podobne jak w przypadku posterunku milicji. I 
to bardzo szybkie, bo jak nam się ten przybytek rozsypie, 
to nie wiadomo co odsłoni...

FAN

W ubiegłym roku przypa-
dła 150. rocznica urodzin 
Stefana Żeromskiego. Z tej 
okazji Sejm RP ogłosił rok 
2014 rokiem Stefana Że-
romskiego.

Zostało to m.in. upamięt-
nione przez Pocztę Polską, 
która wyemitowała zna-
czek z podobizną pisarza 
o nominale 4,20 zł. Wy-
dano także kopertę pierw-
szego dnia obiegu (FDC) 
ze stemplem stosowanym 
w Urzędzie Pocztowym 
Starowczyn  z miejscem i 
datą urodzin Żeromskie-
go.

Znaczek wydruko-
wano w ozdobnym ar-
kusiku, zawierającym 9 

znaczków. Na margine-
sie arkusika umieszczo-
no grzbiety książek pisa-
rza. Również Narodowy 
Bank Polski upamiętnił tę 
rocznicę, wydając monetę 
o nominale 10 zł, wybitą w 
srebrze próby 925.

Stanisław Duński

Zapraszamy na spotkania 
kolekcjonerskie, które od-
bywają się w Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej w każdą so-
botę o godz. 10.00. W czasie 
spotkań można wysłuchać 
krótkich prelekcji poświę-
conych różnym dziedzinom 
kolekcjonerstwa oraz cieka-
wym wydarzeniom związa-
nych z Sochaczewem i zie-
mią sochaczewską.

Zespół z woj. mazowieckie-
go stanął na podium 12. edy-
cji programu Tesco dla Szkół - 
„Kulinarni Odkrywcy”. W tym 
wyjątkowym, fi lmowym kon-
kursie, dzieci przeprowadziły 
najlepszy kulinarny eksperyment 
- przekonywały do nauki goto-
wania i zdrowego odżywiania. 
Wśród najlepszych znalazł się 
fi lm zespołu „Promyki” ze Szko-
ły Podstawowej nr 7 w Sochacze-
wie, który został laureatem re-
gionalnym. Młodzi Kulinarni 
Odkrywcy zmierzyli się z kilku-
set szkołami z całej Polski i wy-
walczyli nowoczesny sprzęt mul-
timedialny dla swojej placówki!

W 12. edycji programu Tesco 
dla Szkół uczniowie blisko 400 
szkół podstawowych i gimna-
zjalnych mieli tylko 2 minuty, aby 
odkryć gotowanie na nowo. Film 
zespołu „Promyki” zdobył aż 38 
533 głosy internautów, co zagwa-
rantowało mu pierwsze miejsce 
w województwie, a tym samym 
- wyposażenie nowoczesnej sali 
kinowej dla Szkoły Podstawowej 
nr 7 w Sochaczewie.

Badania „Kulinarni od-
krywcy” wykazały, że im lepiej 

dziecko radzi sobie w kuchni, 
tym zdrowiej się odżywia. Nie-
stety, coraz więcej dzieci sięga po 
niezdrowe przekąski i słodycze. 
Recepta? Uczmy się gotowania 
i cieszmy się odkrywaniem no-
wych smaków. W całej Polsce 
zespoły Kulinarnych Odkryw-
ców podjęły nasze wyzwanie! A 
w województwie mazowieckim 
zadanie było wyjątkowo trudne, 
ponieważ badania wykazały, że 
w tym regionie jedynie 27% dzie-
ci potrafi  samodzielnie przygoto-
wać posiłek. To najgorszy wynik 
w kraju!

Czy wiecie, ile produktów 
zbożowych należy spożywać każ-
dego dnia? Nie? Sochaczewscy 
uczniowie odkryli 10 zasad zdro-
wego odżywiania i chętnie po-
dzielą się swoją wiedzą. Zwycię-
stwo sochaczewskich uczniów 
zagwarantowało nie tylko no-
woczesny sprzęt dla ich szko-
ły - wszyscy członkowie zespo-
łu otrzymają odtwarzacze MP4 i 
inne nagrody rzeczowe. Zdaniem 
samych uczestników konkursu, 
cenne okazały się także wyniesio-
ne z udziału nowe umiejętności i 
wyjątkowe doświadczenia.

- Niektórzy uczniowie mie-
li okazję po raz pierwszy spró-
bować swoich sił jako kucharze. 
Kolorowe kanapki cieszyły oko i 
smakowały nawet niejadkom, co 
być może zaowocuje zmianą na-
wyków żywieniowych i wzboga-
cenia codziennego uczniowskie-
go jadłospisu o owoce i warzywa 
- przyznaje Renata Jabłońska, 
opiekun zespołu „Promyki”. - 
Prócz tego dzieci udowodniły, że 
są zgraną grupą, potrafi ącą wal-
czyć, by osiągnąć zamierzony cel. 
Potrafi ły zmobilizować i zachę-
cać do codziennego głosowania 
nie tylko uczniów naszej szkoły, 
ale też całe swoje rodziny i przy-
jaciół.

Tesco dla Szkół to organizo-
wany przez fi rmę Tesco Polska 
od 12 lat program z zakresu spo-
łecznej odpowiedzialności biz-
nesu. Głównymi benefi cjentami 
programu są szkoły podstawo-
we oraz gimnazjalne. W ramach 
programu ufundowano pracow-
nie komputerowe i multime-
dialne oraz sprzęt dydaktyczno-
-sportowy dla w sumie 11 tysięcy 
polskich szkół o łącznej wartości 
ponad 13 milionów złotych.

Tym razem sochaczewska 
fundacja Nero poszukuje 
nowego domu dla psa, któ-
ry trafi ł tu jako szczeniak. 
Ze schroniskowego boksu 
został zabrany w opłaka-
nym stanie - chudziutki, z 
chorą skórą.

 
- Batman, przez nas nazy-
wany Brzydal, wyrósł na 
pięknego sporego psa. Po 
szczenięcych kłopotach 
czworonoga nie ma już śla-
dów. Teraz bardzo potrze-
buje domu. Miejsca, gdzie 

będzie przytulany, głaska-
ny i bardzo kochany - mówi 
prezes fundacji Jadwiga Wi-
śniewska. - I chociaż jest 
psem sięgającym powyżej 
kolana, nadal wydaje mu 
się, iż jest małym pieskiem 
i dlatego często gramoli się 
na kolana.    

W sprawie adopcji Bat-
mana oraz innych pod-
opiecznych fundacji, kon-
taktować można się pod 
numerem telefonu: 502-156-
186 lub mailowo: fundacja-
nero@gmail.com. (pab) 

Batman czyli Brzydal
KLUB KOLEKCJONERÓW

150. rocznica urodzin 
Stefana Żeromskiego

Kulinarni odkrywcy z Sochaczewa
20 stycznia zostały ogłoszone wyniki ogólnopolskiego konkursu, w którym nowoczesny sprzęt multimedialny 
zdobyły dla swojej szkoły dzieci z naszego regionu, wygrywając z ponad 400 szkołami z całej Polski.
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Bartku, celiakia to dla cie-
bie proza dnia codzien-
nego...
Niestety tak. Nie ma moż-
liwości, bym o niej zapo-
mniał choć na chwilę.

Masz dopiero 18 lat, ale w 
głosie pobrzmiewa zrezy-
gnowanie.
Cóż, z tym naprawdę nie 
jest łatwo. Sama nietoleran-
cja glutenu to nie wszystko. 
Celiakia jest naprawdę pa-
skudną chorobą.

Rozumiem, że wymu-
sza ona wiele wyrzeczeń 
związanych z dietą?
Tak naprawdę to mam bar-
dzo ograniczone pole ma-
newru. Nie tylko związane 
z jedzeniem, ale i z życiem 
w ogóle.

To znaczy?
Chodzi też o życie towarzy-
skie. Trudno mówić o ja-
kimś wyjściu na przykład 
na pizzę ze znajomymi. 
Ja przecież tego nie mogę 
zjeść. Mogę oczywiście zjeść 
coś, co sobie przyniosę, ale 
to dziwnie wygląda.

Powiedziałeś, że celiakia 
nie da o sobie zapomnieć 
nawet na moment. 
To prawda, jeśli ktoś choru-
je na celiakię, to już całe ży-
cie, to choroba genetyczna, 
a nie alergia.

Czy celiakia to choroba 
dzieci, z której się wyra-
sta? Tak ludzie ją czasem 
traktują.
Nic bardziej mylnego. Z ce-
liakii się nie wyrasta. To 
„przyjaciel” na całe życie.

Czy od dzieciństwa mia-
łeś świadomość, że tego 
czy tamtego nie możesz 
zjeść? Inne dzieci tak, ale 
ty nie?
No właśnie tu jest problem. 
Ponieważ jest to choroba uwa-
runkowana genetycznie, to 
znaczy, że się z nią urodziłem. 

Ale zdiagnozowany zostałem 
dopiero w wieku 17 lat.

To wcześniej nie miałeś 
żadnych dolegliwości? 
Już przy samej nietoleran-
cji glutenu są tak charak-
terystyczne objawy, które 
powinny coś mówić przy-
najmniej lekarzowi.
Bolał mnie często brzuch, 
miałem zaburzenia jelitowe, 
byłem często bardzo zmęczo-
ny, rozkojarzony. Mama cho-
dziła ze mną od lekarza do 
lekarza, ale nikt niczego nie 
stwierdzał. Nawet w Szpita-
lu Dziecięcym na Kasprzaka. 
Skoro lekarze mówią, że nic 
mi nie jest, to pewnie wiedzą 
co mówią. Jak jadłem bardzo 
malutko, to prawie nic mi nie 
dolegało. Jak zjadłem trochę 
więcej, to zaraz bolał brzuch i 
miałem rozstrój żołądka. Cią-
gle też byłem bardzo zmęczo-
ny i apatyczny. Ale skoro leka-
rze niczego nie stwierdzili, to i 
nie było żadnej diety.

Ale teraz już wiadomo, że 
cierpisz na celiakię. Kto 
wreszcie to odkrył?
Niecałe dwa lata temu mia-
łem robioną gastroskopię w 
sochaczewskim szpitalu. I 
to wtedy dowiedziałem się 
od lekarza,  że mam celia-
kię.

To był szok?
Może to dziwne, ale jak cze-
kałem na wynik badania, to 
w pewnym momencie przy-
szło mi do głowy, że to może 
być celiakia. Pewnie było to 
w jakimś stopniu szokiem, 
bo wiedziałem, że wszystko 
odwróci się do góry nogami.

Wcześniej nie było żadnej 
specjalnej diety, jadłeś to 
samo, co reszta rodziny? 
Zdawałem sobie sprawę, 
że nic już nie będzie takie 
samo, że jadłospis mi się 
bardzo ograniczy, że będzie 
wiele wyrzeczeń i, nie ukry-
wajmy, zdecydowanie dro-
żej.

Decyzja raczej nie mogła 
być inna - jedyne leczenie 
to dieta.
Tak i to bardzo rygorystyczna. 
Na szczęście wspiera mnie w 
tym wszystkim mama. Wie-
le  potraw przygotowuję sam, 
ale wiele też i mama. Robi-
my razem przetwory z owo-
ców i warzyw, żeby na pew-
no było wiadomo, że nie ma 
w nich nic, co mogłoby mi za-
szkodzić. Może to się wyda-
wać śmieszne i niedorzeczne, 
ale trzeba pilnować nawet ta-
kich drobiazgów jak łyżka. To 
znaczy, żeby nie zamieszać tą 
samą łyżką w mojej dietetycz-
nej zupie i na przykład w in-
nej, gdzie mógłby znaleźć się 
gluten.

To rzeczywiście ogromny 
rygor. A pewnie trzeba też 
odrobić w jakiś sposób 
kilkanaście lat niszczenia 
kosmówki jelit niewłaści-
wą dietą?
Kiedy jadłem „normalne” je-
dzenie, celiakia rujnowała 
mój organizm. Kosmki w jeli-
cie cienkim to są takie malut-
kie wypustki błony śluzowej, 
które powodują, że pokarm 
jest wchłaniany prawidłowo. A 
gluten działa na nie wręcz za-

bójczo. Dodatkowo, przy po-
ważnych zniszczeniach w ob-
rębie śluzówki jelit, szkodliwa 
jest też laktoza. Odkąd wiem 
co mi dolega, bardzo prze-
strzegam diety. 

Czego poza glutenem nie 
możesz jeść?
Pewnie łatwiej byłoby po-
wiedzieć, co mogę. Na pew-
no mogę jeść ryby, mięso ze 
znakiem produkt bezglute-
nowy, owoce i warzywa oraz 
makaron i chleb z przekreślo-
nym kłosem. Problem stano-
wi jeszcze mleko i jego prze-
twory, chodzi o laktozę. Od 
czasu do czasu skuszę się na 
odrobinę jogurtu lub jakie-
goś serka. Bardzo mało jest 
zakładów, gdzie produkowa-
na jest żywność dla osób z ce-
liakią i bardzo mało miejsc, 
gdzie można ją kupić.

Przecież wiadomo, że nie 
może być glutenu. To chy-
ba nie problem, żeby tak 
produkować?
O nie, to musi być całkiem 
oddzielna linia produkcyj-
na. Nie może trafi ć się choć-
by śladowa ilość glutenu czy 
innych substancji zabronio-
nych. Chleb na przykład 

piekę sobie sam - z mąki 
bezglutenowej. Ale drożdże 
do niego też nie wszystkie 
się nadają. 

Dieta, inny sposób ży-
cia to jedno, a opieka 
medyczna? Chyba po-
winieneś być pod stałą 
kontrolą specjalisty, pew-
nie dietetyka?
To niestety nie jest takie 
proste. Nie mam nadal ja-
dłospisu dla mojej diety 
bezglutenowej i nie mam 
żadnego lekarza prowadzą-
cego.

Ze względu na stan zdro-
wia, kończysz szkołę sys-
temem zaocznym, a co po 
maturze?
Jeśli tylko zdam maturę, to 
chciałbym pójść na studia 
związane z zawodem die-
tetyka, bo widzę, że to bar-
dzo potrzebne. Sam potrze-
buję konsultacji, więc wiem, 
jak wygląda sytuacja w tym 
zawodzie.

Mimo pewnych ograni-
czeń spowodowanych 
chorobą, jesteś dość ak-
tywny. Widziałam cię na 
scenie.

Bardzo się cieszę, że mogę 
występować z zespołem 
„Niereformowalni i już” 
prowadzonym przez Beatę 
Oziemblewską w MOK przy 
Żeromskiego. W spektaklu 
„Kopciuch” gram kelnera. 
To świetne doświadczenie, a 
przy okazji udowadniam so-
bie i innym, że można coś ro-
bić nawet wtedy, kiedy cier-
pi się z powodu przewlekłej 
choroby.

Masz kontakt z innymi 
osobami chorymi na ce-
liakię w naszej okolicy? 
Czy znasz w ogóle kogoś 
takiego?
Myślę, że takich osób jak ja 
jest więcej, nawet w samym 
Sochaczewie. Obawiam się 
jednak, że w jakiś sposób 
ukrywają swoją chorobę, 
nie chcą się z nią ujawniać. 
A to nie jest wcale dobre, ani 
celowe. To żaden powód  do 
wstydu, lepiej żeby inni wie-
dzieli, że ogranicza nas cho-
roba, a nie jakieś fanaberie. 
Poza tym fajnie by było wy-
mienić z kimś doświadcze-
nia, coś podpowiedzieć, czy 
samemu dostać wskazówkę. 
Są portale w internecie, 
gdzie można z kimś poroz-
mawiać, ale to nie to samo, 
co spotkanie w realu. Face-
book czy wymiana infor-
macji z Polskim Stowarzy-
szeniem Osób z Celiakią 
i na Diecie Bezglutenowej 
nie zastąpi bezpośrednie-
go kontaktu. Gdyby więcej 
osób się ujawniło, to może 
mielibyśmy jakieś miejsce, 
żeby się spotkać, wypić bez-
pieczną dla naszego zdro-
wia herbatę czy zjeść coś, co 
nie zniszczy nam kosmów-
ki. Ale przede wszystkim 
porozmawiać.

Jesteś otwarty na kontakt 
z innymi chorymi na ce-
liakię?
Oczywiście. Bardzo chętnie 
porozmawiam, spotkam się. 
Mój numer telefonu to 796 
353 010, proszę dzwonić.

Celiakia to nie jest zwykła alergia
Celiakia jest chorobą immunologiczną, która charakteryzuje się między innymi nietolerancją glutenu i zapewne dlatego jej objawy często mylone są z 
uczuleniem. Jest to jednak schorzenie genetyczne, którego jedyną metodę leczenia stanowi bardzo ścisła dieta. Przede wszystkim niezawierająca glutenu, 
a więc białka znajdującego się w wielu rodzajach zbóż i jego przetworów. Celiakia uznawana jest za jedną z najpoważniejszych nietolerancji pokarmowych. 
Jednak tylko niewielki odsetek osób nią dotkniętych wie, że jest chory. Badania statystyczne i ostrożne szacunki mówią, że wykrywanych jest zaledwie 
5 proc. takich przypadków. O tym, jak żyje się z celiakią, z Bartkiem Pykiem, który o tej chorobie wie niemal wszystko, rozmawia Monika Gadzińska.

 Każdą etykietkę trzeba dokładnie przeczytać - mogę to zjeść, czy też nie?
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Dziewczęta z II-ligowego 
Nadwiślanina Płock zosta-
ły szybko i wysoko pokona-
ne. Warto zwrócić uwagę na 
występ Wiktorii Zaniewskiej, 
która gładko pokonała Annę 
Nowakowską. Było to pierw-
sze zwycięstwo Wiki w me-
czu drużyny seniorek SKTS. 
W fi nale Mazowieckiego Pu-
charu Polski nasze panie za-
grają z GLKS Nadarzyn. 
Wracając jeszcze na chwilę 
do gry Zaniewskiej, to w III 
WTK została ona sklasyfi ko-
wana na miejscach 9-12.

Nadwiślanin Płock - 

SKTS Sochaczew  0:4
Aleksandra Lau - Dong Rui Fang  0:3 (8-11, 1-11, 1-11)
Anna Nowakowska - Wiktoria Zaniewska  0:3 
(10-12, 3-11, 5-11)

Sylwia Szelkowska - Agata Pastor  0:3 (2-11, 
2-11, 5-11)

Szelkowska/Nowakowska - Fang/Pastor  0:3 
(7-11, 6-11, 5-11)

Zawodniczki z Podlasia 
pokazały się w sochaczew-

skiej hali z bardzo dobrej 
strony. Pomimo tego że sta-
ły na pozycji straconej, wal-
czyły do końca. Ich trener, 
prawdopodobnie obdarzony 
sporą dawką poczucia humo-
ru, Aleksandrę Dąbrowską 
tak zachęcał do gry - Dużo 
uśmiechu. Nieważne jak 
grasz, ważne jak wyglądasz. 
Zawodniczka wzięła sobie 

uwagi szkoleniowca do serca i 
faktycznie podczas pojedyn-
ku z Dong Rui Fang prawie 
cały czas była uśmiechnięta.

Najbardziej z naszych 
zawodniczek napracowała 
się Agata Pastor, która przy 
stole walczyła w czterech se-
tach. SKTS wygrał swój ko-
lejny mecz i praktycznie jest 
już w fazie play-off . 

SKTS Sochaczew - Ga-

laxy Białystok  3:0
Katarzyna Grzybowska - Lizaveta Karasiova  3:0 
(11-7, 13-11, 11-5)

Dong Rui Fang - Aleksandra Dąbrowska  3:0 (11-7, 
11-4, 11-4)

Agata Pastor - Klaudia Nawrocka  3:1 (11-9, 
12-10, 4-11, 11-4)

Wyniki

XII kolejka
SKTS - Galaxy    3:0
Bronowianka - MRKS   3:0
AZS UE - GLKS    3:0
AZS AJD - Polmlek   2:3  
KTS - KGHM    3:1 

XIII kolejka (awansem)
Bronowianka - KTS   0:3

Tabela
1.KTS Tarnobrzeg   13-0  39-3
2.SKTS Sochaczew   11-1  33-9 
3.AZS UE Wrocław    7-5  25-18
4.KGHM Polkowice   7-5  24-25
5.GLKS Nadarzyn   6-6  22-23
6.Bronowianka Kraków   5-8  26-25
7.Polmlek Lidzbark Warm.   5-7  23-28
8.AZS AJD Częstochowa    4-8  18-27
9.Galaxy Białystok   2-10  13-33
10.MRKS Gdańsk   0-12  4-36

Dwa zwycięstwa w jeden dzień
Miniony wtorek był bardzo pracowity dla tenisistek stołowych SKTS. Przed 
południem wyjechały one do Płocka na półfi nałowy mecz Mazowieckiego Pucharu 
Polski. Wieczorem natomiast walczyły w meczu Ekstraklasy z Galaxy Białystok.

Mecz SKTS - Galaxy. Przy stole Dong Rui Fang  oraz Aleksandra 
Dąbrowska

W Jarosławiu (23-25.01) 
odbył się III Grand Prix 
Polski Seniorek i Seniorów 
w Tenisie Stołowym. W tur-
nieju kobiet wystartowała 
Katarzyna Grzybowska re-
prezentująca barwy SKTS. 
Wśród mężczyzn zagrał so-
chaczewianin Mikołaj Ka-
miński, który gra obecnie 
w LKS Biała Rawska.

Panna Katarzyna po raz ko-
lejny udowodniła, że jest 
obecnie najlepszą rodowitą 
Polką odbijającą „plastiko-
wą” piłeczkę. Nasza zawod-
niczka w pięciu pojedyn-
kach straciła zaledwie dwa 
sety. W diametralnie od-
miennej sytuacji znalazł się 
Mikołaj, który przegrał trzy 
mecze i został sklasyfi kowa-
ny na miejscach 57-64.

Wyniki

Turniej kobiet

Katarzyna Grzybowska 
(SKTS) - Agnieszka Kaczrek 
(MRKS Gdańsk)  4:0 (11-7, 
11-5, 11-5, 11-4)

Katarzyna Grzybowska 
(SKTS) - Katarzyna Ślifi r-
czyk (AZS AJD Częstocho-
wa)  4:1 (11-5, 9-11, 11-9, 12-
10, 11-7)

Katarzyna Grzybow-
ska (SKTS) - Renata Gumu-
la (Orion Banda Bukowice)  
4:0 (11-8, 11-8, 11-7, 11-5)

Katarzyna Grzybowska 
(SKTS) - Magdalena Sikor-
ska (KGHM Polkowice)  4:0 
(krecz)

Katarzyna Grzybowska 
(SKTS) - Magdalena Szczer-
kowska (KGHM Polkowice)  
4:1 (11-6, 11-3, 11-6, 10-12, 11-6)

Turniej mężczyzn

Mikołaj Kamiński (LKS 
Biała Rawska) - Tomasz Ko-
towski (Energa-Manekin 
Toruń)  0:3 (5-11, 9-11, 8-11)

Mikołaj Kamiński (LKS 
Biała Rawska) - Grzegorz 
Adamiak (niestowarzyszo-
ny)  0:3 (7-11, 2-11, 4-11)

Mikołaj Kamiński (LKS 
Biała Rawska) - Mateusz 
Trela (Huragan Sosnowiec)  
2:3 (16-14, 11-6, 6-11, 6-11, 
4-11)
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Kasia jest najlepsza

W sobotę piłkarze chodakowskiej Bzury rywalizowali w 
sparingu z III-ligowym Świtem Nowy Dwór Mazowiecki, 
z którym przegrali 0:1 (0:0). Dla naszych futbolistów był to 
pierwszy mecz w tym roku. Dla rywali drugi. W pierwszym 
Świt wygrał 2:0 z Hutnikiem Warszawa. Jedynego gola spo-
tkania zdobył w 56 minucie Adam Trojak. W naszej druży-
nie testowanych było sześciu piłkarzy. W kolejnym sparin-
gu Bzura zmierzy się z Ożarowianką Ożarów Mazowiecki.

Pierwszy sparing

Noworoczna kometka
Stowarzyszenie „Razem i Sprawnie” zorganizowało (16.01) 
pierwszy turniej z cyklu Grand Prix Sochaczewa w bad-
mintonie. Na starcie stanęło do rywalizacji siedem pań i 
dwudziestu dwóch panów. Wśród kobiet zwyciężyła Pau-
lina Cybulska, która wyprzedziła Dorotę Kellogg oraz Ka-
rolinę Sałacińską. W gronie mężczyzn dominował zawod-
nik z Żyrardowa Adam Gębala. Na kolejnych stopniach 
podium stanęli Damian Smus oraz Rafał Tomaszkiewicz.

Drugi tydzień na MOSiR-ze
W drugim tygodniu ferii będzie można uczestniczyć jeszcze 
w kilku imprezach zorganizowanych przez MOSiR.
Hala sportowa - ul. Chopina
Otwarty Turniej Siatkówki - 28.01, godz.9.00
XIII kolejka ALPS - 31.01, godz.10.00
Obiekty MOSiR - ul. Olimpijska
Turniej warcabowy (hala, ul. Kusocińskiego) - 27.01, godz.10.00
Lodowe zabawy dla dzieci - 28.01, godz.11.00, lodowisko miejskie 
Konkurs siłowy MOSiR Strong Cup - 30.01, godz.10.00

Ciekawie było w chodakow-
skiej hali podczas meczów 
ALPS. Z czterech aż trzy od-
były się na „dystansie” pię-
ciu setów. Do ich poziomu 
też nie można mieć więk-
szych zastrzeżeń. Wszystkie 
do końca trzymały w napię-
ciu i było w nich sporo cie-
kawych siatkarskich zgrań. 
Blisko swojego pierwszego 
zwycięstwa byli młodzień-
cy z Piasta Feliksów. Za-
brakło jednak trochę do-
świadczenia. Siatkarzami 
poszczególnych meczów zo-
stali: Mateusz Leszczyński 
(Teresin), Krystian Woźnic-
ki (Teresin), Artur Rokicki 
(Piast) oraz Łukasz Lewan-
dowski (Stegny).

Wyniki

XI kolejka - mecz zaległy
Teresin - Volley LO Cho-

pin Sochaczew  3:2 (25-21, 

18-25, 25-15, 21-15, 15-10)
Mateusz Leszczyński, Krzysztof Rzępa, Adrian 
Kucharewicz, Robert Woźniak, Marcin Rabiega, Krystian 
Woźnicki, Maciej Wójcik - Andrzej Koźbiał, Krzysztof 
Rąg, Paweł Dąbrowski, Michał Werłaty, Tomasz 
Walczewski, Tomasz Najmrocki, Jakub Stasiak

XII kolejka
Teresin - ZSRCKU So-

chaczew  3:0 (25-18, 25-21, 

25-21)
Mateusz Leszczyński, Krzysztof Rzępa, Adrian 
Kucharewicz, Robert Woźniak, Marcin Rabiega, 
Krystian Woźnicki, Maciej Wójcik - Maksymilian 
Supera, Tomasz Jurczak, Wojciech Socha, 
Bartłomiej Kacprzak, Piotr Mydlak, Marcin 
Gawroński, Przemysław Woźniak

MOD Kaski - Piast Fe-

liksów  3:2 (25-21, 20-25, 

21-25, 25-21, 15-12)
Kamil Kaczmarek, Adrian Kazusek, Maciej Rabiega, 
Łukasz Piendras, Jarosław Ptaszkiewicz, Piotr 
Konopka, Karol Satchurski - Mateusz Koperski, Piotr 
Ostrowski, Marcin Paczkowski, Artur Rokicki, Dawid 
Walkiewicz, Jarosław Borek, Mateusz Tomecki

Virtus Wiskitki - Ste-

gny Wyszogród  3:2 (21-25, 

17-25, 25-21, 25-20, 15-13)
Damian Kacprzak, Łukasz Smędowski, Adam 
Nowakowski, Łukasz Drzewiecki, Dominik Jagoda, 
Kamil Wójcik - Łukasz Lewandowski, Sebastian 
Gruza, Grzegorz Kozak, Jerzy Jędrzejak, Emil 
Jasiński, Radosław Pachelski, Mariusz Pakuła

Tabela po 12 kolejkach
1.Teresin    22  27-14
2.Virtus Wiskitki   22  26-14
3.ZSRCKU Sochaczew   22  25-15
4.Volley LO Sochaczew   20  24-15
5.Stegny Wyszogród   10  15-21
6.MOD Kaski    7  14-26
7.Piast Feliksów    2  4-30

Amatorska Liga Piłki Siatkowej

Trzy pięciosetówki

Przesuwali pionki
MOSiR zorganizował feryjny turniej warcabowy. Zwycię-
żył w nim Mateusz Przemyłski, który wyprzedził Michała 
Bębenistę oraz 5,5-letniego Piotra Jakubowskiego.

Falenickie górki pasują so-
chaczewskim biegaczom. 
Często tam startują i osiąga-
ją dobre rezultaty. W sobotę 
pogoda dopisywała, można 
więc było liczyć na dobre wy-
niki. Tak też się stało, padł re-
kord 10-kilometrowej trasy.

Sochaczewscy Aktyw-
ni też odnotowali sukcesy. 
Michał Adamkiewicz star-
tował na dystansie 6,6 km. 
Trasę pokonał w rekordo-
wym dla siebie czasie 34.17. 

W klasyfi kacji Open był 30 
(startowały 83 osoby), a w 
swojej kategorii zajął drugie 
miejsce.

Tomasz Mikulski zde-
cydował się przebiec 3300 
metrów. Metę minął jako 
pierwszy po upływie 12’31”. 
Po trzech rundach socha-
czewianie liderują swoim 
kategoriom i już szykują się 
na kolejny bieg w Falenicy. 
Odbędzie się on za dwa ty-
godnie.

Trzecia odsłona 

Pchali i biegali
W hali warszawskiego AWF odbył się 7.01 miting lekko-
atletyczny. Nie mogło w nim zabraknąć młodych Aktyw-
nych oraz ich trenera. 60 metrów przebiegli: Klaudia Lelonek 
(9,69), Konrad Kuziński (10,06) oraz Emanuel Zimny (8,21). 
W pchnięciu kulą (5 kg) zadebiutowali Michał Muciek oraz 
Dawid Boniecki. Ich kule poleciały około sześciu metrów.
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PIŁKA NOŻNAPIŁKA NOŻNA

Na starcie stanęły trzy dru-
żyny, które zagrały w nastę-
pujących składach:

AP Sochaczew: Szymon 
Kiewel, Kacper Kiewel, Jan 
Pietryga, Igor Kocimski, 
Dawid Szkopek, Jakub Teo-
dorowicz

SP 7 I: Jakub Kasza, Ma-
teusz Zagajewski, Maciej 
Brdeja, Paweł Piórkowski, 
Szymon Stachlewski, Kac-
per Baj

SP 7 II: Michał Bednar-
ki, Dawid Zarzycki, Łukasz 
Łukaszyk, Mikołaj Wal-
czak, Rafał Orliński, Anto-
ni Andrusiewicz

Zwyciężył, zgodnie z 
przewidywaniami, zespół 
Sochaczewskiej Akademii 
Piłkarskiej.

Wyniki
SP7 I - SP7 II    9:0 (5:0)
APS - SP7 I    5:1 (1:0)
APS - SP7 II    15:0 (6:0)

Kolejność turnieju
1.AP Sochaczew   6  20-1
2.SP7 I Sochaczew   3  10-5
3.SP7 II Sochaczew   0  0-24

W kategorii szkół po-
nadgimnazjalnych wystar-
towało osiem drużyn. Finał 
rozstrzygnęły rzuty karne. 
Podobna sytuacja miała 
miejsce w meczu o brąz. Tur-
niej wygrali Blokersi (Daniel 
Basiński, Dawid Pęsiek, Mi-
chał Kunc, Kamil Grajber, Fi-
lip Szypszak, Maciej Nowa-
kowski, Emil Piątek) przed 
Lagą na Kazika (Kamil Mar-
cinkowski, Kamil Kujawa, 
Michał Kowalski, Mateusz 
Figat, Mateusz Sierociński, 
Grzegorz Kaczmarek) oraz 
Krzaku Teamem (Filip Je-
znach, Jakub Kowalski, Kry-
stian Komorowski, Kamil 
Rutkowski, Kamil Wróblew-
ski, Michał Kowalski).

Wyniki

Grupa A
Blokersi - Bez Nazwy   5:0
Laga na Kazika - Seroki   4:1

Blokersi - Seroki   3:0
Laga na Kazika - Bez Nazwy   4:3
Blokersi - Laga na Kazika   3:2
Bez Nazwy - Seroki   4:3

Tabela grupy A
1.Blokersi    9  11-2
2.Laga na Kazika   6  10-7
3.Bez Nazwy    3  7-12
4.Seroki    0  4-11

Grupa B
Reaktywacja - Huragan   4:2
Krzaku Team - Albatros   4:0
Huragan - Albatros   4:1
Reaktywacja - Krzaku Team   2:1
Krzaku Team - Huragan   3:0
Reaktywacja - Albatros   6:0

Tabela grupy B
1.Reaktywacja    9  12-3
2.Krzaku Team   6  8-2
3.Huragan Bobrowniki   3  6-8
4.Albatros    0  1-14

Półfi nały
Blokersi - Krzaku Team   3:1
Laga na Kazika - Reaktywacja   3:1

mecz o III miejsce
Krzaku Team - Reaktywacja  1:1 rzuty karne: 3-2 

Finał
Blokersi - Laga na Kazika  3:3 rzuty karne: 2-1

W trzecim turnieju ry-
walizowali gimnazjaliści. 
Zdecydowanie najlepszy 
był zespół Hasło Okoń (Ja-
kub Kowalski, Filip Jeznach, 
Krystian Komorowski, 
Piotr Kalota, Kacper Szcze-
paniak). Na drugim miej-
scu znalazł się Green Team 

(Przemysław Adamiak, 
Adam Szcześniak, Kamil 
Tomaszewski, Karol Pisa-
rek, Jakub Górzyński), który 
wyprzedził Spoconych w Lo-
dówce (Szymon Kiewel, Kac-
per Kiewel, Dawid Szczepa-
nik, Igor Kocimski, Jakub 
Kasza). Na ostatnim miejscu 
znalazły się Czakersy (Alek-
sandra Nowakowska, Nata-
lia Pamięta, Klaudia Felczak, 
Adrian Tomczyk, Karol Siej-
ka, Patryk Karczewski, Ad-
rian Strycharski), którym 
nie udało się zdobyć ani jed-
nego punktu.

Wyniki
Green Team - Spoceni   5:4 (3:1)
Hasło Okoń - Czakersy   5:2 (2:1)
Hasło Okoń - Green Team   10:1 (4:0)
Spoceni - Czakersy  4:1 (3:1)
Green Team - Czakersy   7:6 (3:4)
Hasło Okoń - Spoceni   7:2 (4:0)

Kolejność turnieju
1.Hasło Okoń    9  22-5
2.Green Team    6  13-20
3.Spoceni w Lodówce   3  10-13
4.Czakersy    0  9-16

Piłkarską tetralogię za-
kończyła rywalizacja w for-
mule otwartej. W choda-
kowskiej hali zameldowały 
się cztery drużyny. War-
to zwrócić uwagę na wynik 
meczu, który decydował o 

trzecim miejscu w turnieju. 
Padło w nim 17 goli. 

Wyniki
Nie Ma Co - Beverly Team   4:1 (2:0)
Blokersi - DSP    4:2 (1:0)
Blokersi - Beverly Team   4:2 (1:2)
Nie Ma Co - DSP   6:3 (3:0)
Beverly Team - DSP   11:6 (8:2)
Nie Ma Co - Blokersi   4:1 (1:1)

Kolejność turnieju
1.Nie Ma Co    9  14-5
2.Blokersi    6  9-8
3.Beverly Team   3  14-14
4.Drużyna Starszych Panów   0  11-21

Uczestniczące w czwartm 
turnieju drużyny zagrały w 
składach:

Nie ma co: Ernest Dzię-
cioł, Artur Sobczyk, Mate-
usz Figat, Ernest Wosiński, 
Kamil Kujawa, Piotr Kucicki

Blokersi: Daniel Basiń-
ski, Maciej Nowakowski, 
Michał Kunc, Krystian Ko-
morowski, Dawid Pęsiek

Beverly Team: Maciej 
Sapiński, Kamil Kacprzak, 
Adrian Gawron, Dominik 
Wiśniewski, Krzysztof Za-
gajewski, Mateusz Jaworski

Drużyna starszych pa-

nów: Piotr Kiewel, Cezary 
Kiewel, Adam Szczypiński, 
Remigiusz Bargieł, Piotr 
Majewski, Andrzej Do-
brzyński

Feryjne piłki kopanie
W pierwszym tygodniu ferii odbyły się w chodakowskiej hali MOSiR cztery turnieje 
halowej piłki nożnej. W pierwszym z nich rywalizowali uczniowie szkół podstawowych.

Blokersi, Laga na Kazika i  Krzaku Team - najlepsze drużyny w kategorii szkół ponadgimnazjalnych
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W niedzielę (25.01) odbył 
się w Gimnazjum nr 2 III 
Halowy Turniej Piłki Noż-
nej.  Wystartowało w nim 
12 drużyn. W zawodach 
zwyciężył Fast-Service, któ-
ry wyprzedził Ark-Pol oraz 
Piasek Rembertów. Nagro-
dy indywidualne otrzyma-
li: Szymon Skowron (Fast-
-Service, Król Strzelców - 8 
goli), Filip Szypszak (Fast-
-Service, najlepszy bram-
karz turnieju) oraz Sła-
womir Lubelski (Piasek 
Rembertów - najlepszy pił-
karz turnieju). Zwycięska 
drużyna zagrała w składzie: 
Filip Szypszak, Szymon 
Skowron, Tomasz Oziem-
blewski, Marcin Leszczyń-
ski, Adrian Binienda, Kry-
stian Wiśniewski oraz 
Kamil Stencel.

Wynik

Grupa A
Brąchacze - Dynamit   1:0
Ark-Pol - Teresin   1:0
Piasek - Brochów   2:0
Piasek - Brąchacze   6:0
Ark-Pol - Brochów   2:0
Dynamit - Teresin   1:1
Teresin - Brąchacze   2:1
Brochów - Dynamit   3:0
Ark-Pol - Piasek   3:0
Ark-Pol - Brąchacze   3:0
Piasek - Dynamit   3:1
Brochów - Teresin   3:0
Brochów - Brąchacze   8:0

Piasek - Teresin   0:0
Ark-Pol - Dynamit   3:0

Tabela grupy A
1.Ark-Pol    15  12-0
2.Piasek Rembertów   10  11-4
3.UKS Brochów    9  14-4
4.Teresin    5  3-6
5.Brąchacze    3  2-19  
6.Dynamit Chodaków   1  2-11

Grupa B
Reaktywacja - FC Bronx   2:1
Niepokorni - Pretendenci   0:0
Fast-Service - DJ   3:1
DJ - FC Bronx    2:1
Fast-Service - Pretendenci   2:0
Niepokorni - Reaktywacja   3:0
Niepokorni - FC Bronx   3:0
Fast-Service - Reaktywacja   4:1
DJ - Pretendenci   1:0
Pretendenci - FC Bronx   3:0
DJ - Reaktywacja   2:0
Fast-Service - Niepokorni   0:0
Fast-Service - FC Bronx   3:0 v.o
Niepokorni - DJ    4:1
Pretendenci - Reaktywacja   5:0

Tabela grupy B
1.Fast-Service    13  12-2
2.Niepokorni    11  10-1
3.DJ      9  7-8
4.Pretendenci    7  8-3
5.Reaktywacja    3  3-15
6.FC Bronx    0  2-13

Półfi nały
Ark-Pol - Niepokorni  0:0  rzuty karne: 3-2
Fast-Service - Piasek   2:0

mecz o III miejsce
Piasek - Niepokorni   3:0

Finał 
Fast-Service - Ark-Pol   3:0

Niedziela należała 
do Fast-Service

W poprzednią sobotę Unia Bo-
ryszew rocznik 2004 (Jeznach, 
Owczarzak, Jasiński, Terenowicz, 
Wojciechowski, Szczerbik, Ry-
gacki, Olejniczak, Grzegorowski, 
Awtuch, Paciorkowski) rywali-
zowała w turnieju halowym, któ-
ry odbył się w Drobinie. Borysze-
wiacy zajęli w nim trzecie miejsce, 
a najwszechstronniejszym piłka-
rzem zawodów został wybrany 
Tymoteusz Grzegorowski.

Wyniki Unii Boryszew

Mecze grupowe
Unia Boryszew - Młoda Włocławianka  3:0
gole: Grzegorowski, Wojciechowski, Olejniczak
Unia Boryszew - Pelikan II Łowicz  2:2
gole: Owczarzak, Grzegorowski

Unia Boryszew - Pegaz II Drobin  6:0
gole: Terenowicz (2), Wojciechowski, Awtuch, 
Rygacki, Olejniczak

Półfi nał 
Unia Boryszew - Pegaz I Drobin  0:1

mecz o III miejsce
Unia Boryszew - Pelikan II Łowicz  4:0
gole: Grzegorowski (2), Rygacki (2)

Unici na trzecim miejscu
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„Mieszkam w małym miasteczku leżącym 70 
km na południe od Mediolanu”. Tak brzmiało 
jedno z pierwszych zdań mojego cyklu. 

 Od  absurdu  do  absurdu

Absurd głupotę popędza
Kilka miesięcy temu miałem możliwość przedstawić Pań-
stwu idiotyzmy, które poczynają się w głowach unijnych, 
i nie tylko, urzędników. Jak się okazuje, populacja mó-
zgowców o skromnej pojemności się rozrasta. Dowód? 
Według Krajowej Izby Gospodarczej, 75% prawodawstwa 
powstaje w Brukseli, a nie w stolicach państw należących 
do Wspólnoty.

Jakby tego było mało, unijne regulacje stają się u nas 
często „nadregulacjami”. Jest to taki efekt nuworysza, 
który stara się być jak jajo - mądrzejszy od kury. I śro-
dek, który miał spowodować ujednolicenie unijnego ryn-
ku, tego nie uwzględnia, wręcz odwrotnie, różnicuje go. 
Bo gospodarki krajów są przecież na różnym stopniu roz-
woju, a  unijne przepisy powinny być interpretowane na 
korzyść obywateli. Jak to się dzieje u nas? Przypomnę tyl-
ko słynną sprawę żarówek, kiedy wycofano   te tradycyjne 
na rzecz energooszczędnych, albo odkurzaczy o ograni-
czonej mocy. 

A Unia nie żąda zawsze aż tak szybkich zmian. Naj-
lepszy przykład to wycofanie z naszych ulic tzw. prawo-
skrętów, czyli sygnalizacji, która pozwala samochodom 
na skręt w prawo przy czerwonym świetle. U nas  wycię-
to je w pień błyskawicznie, a potem okazało się, że to nasz 
urzędnik nie do końca znał obce języki. I teraz raz jest tak, 
a raz inaczej. Często gorzej, bo bezmyślnie.

Przez pierwszych 40 lat istnienia Unii Europejskiej 
wydano 10 tysięcy różnych aktów prawnych, przez ko-
lejnych dziewięć następne 12 tysięcy. I to zgodnie z nimi 
marchewka to owoc, a ślimak to ryba.

Choć czasem, wbrew pozorom, nie jest to tylko głupo-
ta albo wynik zabiurkowej nudy. Często, jak się okazu-
je, to twarda walka o kasę. A pieniądze to niemałe, idące 
nierzadko w miliardy euro. Jest się w  ięc o co bić. 

Kilka najbliższych odcinków poświęćmy więc kolej-
nym ich pomysłom - największym unijnym i nie tylko ab-
surdom.

A jak starczy czasu i miejsca, zastanowimy się też nad 
tym, kto na tym zarabia, a kto traci. I dlaczego. 

wach

Pobór wojskowy co prawda 
jest w Polsce zawieszony, 
nie oznacza to jednak, że 
młodzi mężczyźni w na-
szym kraju nie podlegają 
klasyfi kacji wojskowej. 
W tym roku ruszy ona na 
początku lutego. Przepro-
wadzenie kwalifi kacji woj-
skowej wynika z przepisów 
ustawy o powszechnym 
obowiązku obrony RP.

Do stawienia się na komi-
sji mogą już zacząć przygoto-
wywać się mężczyźni urodzeni 
w 1996 roku. Obowiązek doty-
czy też mężczyzn z roczników 
1991 – 1995, którzy nie mają jesz-
cze określonej kategorii zdolno-
ści do czynnej służby wojskowej, 
a także kobiet z roczników 1991-
1996, które posiadają kwalifi ka-
cje przydatne do czynnej służ-
by wojskowej oraz kobiet, które 

w roku szkolnym lub akademic-
kim 2014/2015 kończą naukę w 
szkołach lub uczelniach medycz-
nych i weterynaryjnych oraz na 
kierunkach psychologicznych.

Jak dowiedzieliśmy się od 
Małgorzaty Woźniak,  rzecz-
niczki Ministerstwa Spraw We-
wnętrznych, informacje o szcze-
gółowych terminach i miejscach 
kwalifi kacji wojskowej w po-
szczególnych województwach 

i powiatach podawane są do 
publicznej wiadomości w for-
mie obwieszczeń. Dodatkowo, 
każda osoba podlegająca obo-
wiązkowi kwalifi kacji wojsko-
wej otrzymuje od wójta lub bur-
mistrza (prezydenta miasta) 
imienne wezwanie. W wezwa-
niu podany jest dokładny ter-
min i miejsce, w którym trzeba 
się stawić oraz dokumenty, jakie 
należy ze sobą zabrać. (seb)

No więc Mediolan, Nowy 
York Europy. Kolejny pę-
pek świata. Mediolan to 
świeżość, to możliwości, to 
uprzemysłowienie, ale głów-
nie to moda, moda, moda. 
Modne ubrania, modne 
buty, modne sklepy, modny 
look, modny design, mod-
ne miejsca, modna kuchnia, 
modne sporty, modni ludzie, 
luz. Czuję tę odmienność już 
w metrze, do którego wsia-
dam z pociągu a którym 
jadę do centrum. Stacja cen-
trum nazywa się „Duomo”, 
jak najważniejsza Katedra w 
mieście. Lubię ten moment, 
gdy wysiadam z metra i po-
woli po schodach „wynu-
rzam się na powierzchnię” 
patrząc na Katedrę, która ro-
śnie, rośnie i rośnie z każ-
dym stopniem. Jest ogrom-
na, jest cała z marmuru, jest 
rzeźbiona w każdym swo-
im centymetrowym kawa-
łeczku. I po tylu latach ciągle 
robi na mnie wrażenie. 

Mówią, że jest najwięk-
szą w świecie gotycką kate-
drą. Jej budowę rozpoczę-
li Visconti w 1386 roku a 
ukończono ją pięć wieków 
później. Teoretycznie. Z tego 
co obserwuję, od 20 lat mar-
mur jest ciągle czyszczony, 
a przy Duomo stoją zawsze 
rusztowania, tylko co i rusz 
w innym miejscu. 

Wewnątrz jest ogromna, 
osadzona na gigantycznych 
kolumnach, które zawsze ko-
jarzą mi się z nogami słonia. 
Jest dosyć ciemna, ponura. 
W krucyfi ksie zawieszonym 
ponad prezbiterium znajdu-
je się najważniejsza posia-

dana przez kościół relikwia: 
gwóźdź z krzyża Chrystusa. 
W podziemiach natomiast 
można zwiedzać (za opła-
tą) skarbiec Duomo. Po  le-
wej stronie katedry znajduje 
się winda, która zawozi nas 
na jej dach.  To znaczy nie 
od razu dach, najpierw trze-
ba przebyć na zewnątrz kilka 

kondygnacji, kilka par scho-
dów, a na końcu ląduje się na 
dachu. A na dachu króluje 
symbol miasta: pozłacana fi -
gurka Madonny obserwują-
cej Mediolan. 

By wejść do Duomo cza-
sem trzeba postać w długich 
kolejkach i być oczywiście 
właściwie ubranym. Strażni-
cy sprawdzają zawartość to-
rebek. Ja z reguły bywam w 
centrum rano, ok. dziewią-
tej. Wchodzę do prawie pu-
stej Katedry, modlę się, za-
palam świeczkę i wychodzę 
bocznym wyjściem po pra-
wej stronie, które prowadzi 
na całkiem inną ulicę w kie-
runku sądu.

Wróćmy jednak na plac 
przed katedrą zwany Piazza 

del Duomo. O każdej porze 
roku i dnia chodzą po nim 
turyści. Czasami jakaś stacja 
radiowa organizuje koncerty 
rockowe, no i oczywiście od-
bywają się tu imprezy sylwe-
strowe. Stoi też pomnik, ale 
nie pamiętam czyj(!). Może 
Napoleona, a może Vittorio 
Emmanuele? Sprawdzę na-

stępnym razem. 
Po prawej stronie placu 

mamy Palazzo Reale, pałac, 
w którym prezydent Włoch 
gościł parę miesięcy temu 
głowy państw przybyłe na ja-
kąś konferencję albo szczyt. 
W tym samym budynku od-
bywają się wystawy świato-
wych sław malarstwa, obec-
nie Van Gogha. Po lewej 
stronie placu mamy Galerię 
Vittorio Emmanuele, taki 
pasaż z modnymi sklepami i 
kawiarniami, którym suchą 
stopą dochodzimy do teatru 
La Scala. Jeśli staniemy ple-
cami do katedry i pójdziemy 
prosto, dotrzemy do zamku 
o nazwie Castello Sforcesco. 
Jeśli staniemy twarzą do ka-
tedry i pójdziemy odrobinkę 

w lewo, natychmiast dotrze-
my do wszelkich najmod-
niejszych sklepów, a jesz-
cze dalej i jeszcze bardziej w 
lewo - do luksusowych bu-
tików na Via Montenapole-
one. Jeśli staniemy twarzą 
do katedry, to po lewej stro-
nie prawie uderzymy w znaj-
dującą się w Galerii Vittorio 
Emmanuele sieć żywieniową 
typu Mc Donald. Wchodzi-
my do niej, omijamy ją i po 
schodach wdrapujemy się do 
samoobsługowej restauracji, 
o której istnieniu wiem tyl-
ko ja, a teraz i wy. Pobieramy 
nasz niedrogi posiłek na tacy 
i zajmujemy miejsce z wido-
kiem na Piazza del Duomo 
albo na tarasie z widokiem 
wprost na katedrę. 

Ja ostatnio jadłam tam 
„pasta alla carbonara” prze-
łatwą w swej prostocie: 

Gotujemy makaron, spa-
ghetti albo penne righate. W 
osobnym garnuszku pod-
smażamy na szklisto na ole-
ju wędzony boczek pocię-
ty w kosteczki. Odcedzamy 
ugotowany makaron, wrzu-
camy gorący do tego samego 
gara, zalewamy naszym go-
rącym olejem ze szklistym 
boczkiem, wrzucamy dwa 
surowe jajka i mieszamy. Jaj-
ka się ścinają i powstaje bar-
dzo prosta „carbonara”. Soli 
do makaronu używamy do 
smaku, biorąc pod uwagę, że 
sam boczek jest już słony. 

Matteo lubi na koniec 
dodać nieco pieprzu. Ja i 
Marta, nie. Wy zróbcie, jak 
chcecie. Smacznego. 

Ania Sitkowska

Studniówek czas
Tak 17 stycznia uczniowie Prywatnego Liceum Ogólno-
kształcącego dla Młodzieży nr  1 w Sochaczewie  bawili się 
na balu studniówkowym w restauracji „Cztery Pory Roku” 
w Sochaczewie. 
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